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Pojďme se poohlédnout za školním 
rokem 

Školní rok 2021/2022 se uzavírá a naše žáky čekají letní prázdniny. Budou se  
koupat, cestovat, hrát hry s kamarády, číst zajímavé knížky nebo pobývat u svých 
prarodičů. Průběh roku byl již klidnější a „normálnější“. Museli jsme ještě  
respektovat vládní opatření, která byla spojená s epidemiologickou situací v naší 
republice.  Hlavně jsme ale mohli vyučovat žáky ve školních třídách. Celoroční  
činnost naší školy opět zdokumentujeme v ročence, která bude k dispozici  
na webových stránkách. V září se naši žáci zúčastnili štafetového běhu družstev 
v Jičíně. Tento závod pod názvem WORLD MARATHON CHALLENGE 2021 běželo 
celkem 8 škol z okresu Jičín. Jednalo se o charitativní akci a výtěžek běhu byl 
odeslán do nemocnice v Pákistánu. V říjnu žáci prvního stupně absolvovali projekto-
vé dny v Centru přírodních věd v Jičíně. Byly pro ně připraveny výukové programy 
z oblasti ekologie a astronomie. Uspořádali jsme také cyklistický den pro žáky  
druhého stupně. Celoročně probíhal projekt Recyklohraní aneb Ukliďme si svět,  
do kterého se naše škola opět aktivně zapojila. V celoroční hře jsme se umístili 
v Královéhradeckém kraji na 2. místě. A v rámci České republiky na 21. místě.  
Pokračovala spolupráce s babičkami a dědečky z bytového komplexu Samanit 
v Libáni. V listopadu 2021 jim žáci sedmé třídy předali nástěnku s podzimní výzdo-
bou a vlastnoručně vyrobené dárky. V červnu 2022 v Samanitu zahráli žáci druhé 
třídy pohádku o Červené karkulce a společně s žáky sedmé třídy předali klientům 
upomínkové předměty. Cílem spolupráce je vzájemná komunikace, radost ze setkání 
a podpora.  Dokončili jsme dlouhodobě plánovaný projekt 3D tiskárny pod názvem 
„Průša do školy“. Jednalo se sepsání podkladů, vytvoření návrhu a odeslání firmě 
Průša, která 3D tiskárny vyrábí. Na vypracování podkladů se podíleli čtyři chlapci  
a jedna dívka. Jejich návrh byl akceptován a tudíž 3D tiskárna byla věnována škole 
na další používání. Velký úspěch našeho školního týmu. Také jsme mohli opět usku-
tečnit v lednu a únoru lyžařské kurzy pro mladší i starší žáky, které se vydařily. 
Nikdo neočekával, že v březnu propukne ozbrojený konflikt na území Ukrajiny vy-
volaný invazí vojsk Ruské federace. V důsledku migračních událostí se i do Libáně 
přistěhovalo několik ukrajinských občanů s dětmi. Žáci se také v březnu a dubnu 
zúčastnili sportovních soutěží v Jičíně, odkud přivezli diplomy za své výkony. 
V průběhu konce března a začátku dubna jsme do naší školy přijali 25 ukrajinských 
žáků. Díky perfektní spolupráci se zřizovatelem a firmou Antolin se nám podařilo 
vzniklou situaci řešit a plynule zařadit ukrajinské děti do vzdělávacího procesu. Vy-
tvořili jsme pro ně dvě výukové skupiny, kde se pod pedagogickým vedením paní 
učitelky Průšové a Matasové začaly ukrajinské děti intenzivně učit český jazyk.  
Po třech vyučovacích hodinách přecházely do kmenových tříd a probíhala jejich 
adaptace v kolektivu žáků. Velké poděkování patří také paní Julii Kutsevych, která 
pracovala jako adaptační koordinátor. Po třech vyučovacích hodinách přecházely 
do kmenových tříd a probíhala jejich adaptace v kolektivu žáků. Velké poděkování 
patří také paní Julii Kutsevych, která pracovala jako adaptační koordinátor. Pomá-
hala našim pedagogům, dětem a také při jednáních se zákonnými zástupci ukrajin-
ských žáků. Některé rodiny už se vrátily na Ukrajinu a některé změnily místo po-
bytu v České republice. Uvidíme, kolik ukrajinských žáků s námi zahájí další školní 
rok. Určitě počítáme s jejich začleněním do kmenových tříd.   
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Od 28. března do 1. dubna jsme pro žáky od třetí třídy naplánovali týden s rodilou 
mluvčí.  Jednalo se o paní Rebeccu z USA, která konverzovala s dětmi anglicky.  
Její hodiny byly pečlivě připravené a žáky výuka bavila. V dubnu někteří žáci sed-
mé třídy prezentovali na slavnostním setkání v Jičíně výsledky svého projektu. 
Jednalo se o sepsání a zvukové zaznamenání vzpomínek paní doktorky Evy Bílkové, 
která chodila do libáňské školy. Název projektu byl Příběhy našich sousedů. Velkým 
pomocníkem našich žáků byla paní učitelka Ryklová. Jarní jarmark na zahradě školy 
se uskutečnil 12. dubna a přišlo se podívat hodně návštěvníků. Děti vyrobily hodně 
výrobků, o které byl velký zájem. Žáci se také v březnu a dubnu zúčastnili sportov-
ních soutěží v Jičíně, odkud přivezli diplomy za své výkony. Sportfluencer Jan 
Váňa z Poděbrad uspořádal pro naše děti 3. května sportovní den mládeže.  
50 zájemců se utkalo v tělocvičně v několika sportovních disciplínách. Vítězka  
Aneta Kverková postoupila do celorepublikového kola, které se uskuteční na podzim 
v Poděbradech. Akce proběhla za podpory starosty města Jaromíra Přibyla. 
V letošním školním roce mohly opět prezenčně proběhnout dvě akce, které mají  
na naší škole tradici. Jednalo se o Veselou básničku a Libáňského slavíčka. Velice 
úspěšný a přínosný byl výukový zájezd do Velké Británie s názvem „ Za Harry  
Potterem a mořem“. Zúčastnilo se ho 26 žáků s paní učitelkou Ryklovou a vychova-
telkou Královou. Zájezd byl organizován cestovní kanceláří a byl velmi dobře naplá-
nován. Žáci i pedagogové byli spokojeni. V průběhu června se uskutečnily školní vý-
lety a exkurze. Členové Hasičského záchranného sboru z Jičína přijeli 15. června 
mezi naše žáky. Připravili několik stanovišť, kde dětem předvedli ukázky z jejich 
činnosti.  Žáci se mohli také zapojit a něco si vyzkoušet. Proběhlo také slaňování 
hasičů z komína školy. Pasování na čtenáře se uskutečnilo 17. června v obřadní síni 
v Libáni. Naši prvňáčci četli pohádku panu starostovi a všem zúčastněným. Poté by-
li slavnostně pasováni na čtenáře, paní knihovnice Hlaváčková jim předala čtenář-
ský průkaz do knihovny a drobné dárky. Při naší škole pracuje velmi aktivně Sdru-
žení rodičů a přátel libáňské školy. Pod jeho záštitou probíhá také činnost zájmo-
vých kroužků. Jednou z tradičních akcí je uspořádání tajného výletu. V letošním 
roce se uskuteční 27. června a 56 dětí vyjede „do neznáma“. Je to tajný výlet,  
tak to bude pro žáky překvapení. Děkujeme členům sdružení za spolupráci a podpo-
ru aktivit pro děti. Vysvědčení rozdáme 30. června a začnou krásné prázdniny. 
Velké poděkování patří pedagogickým pracovníkům naší školy za jejich celoroční 
práci. Aktivity školní družiny jsou zdrojem ponaučení, zábavy a inspirace. Mateř-
ská škola se může pochlubit pestrou činností ve všech oblastech práce s dětmi.  
Kolektivu pedagogů a provozních zaměstnanců v naší školce děkuji za svědomitou 
práci s našimi nejmenšími. Nedílnou součástí naší školy jsou provozní zaměstnanci 
na všech úsecích, kteří zajišťují klidný průběh školního roku. Také jim patří podě-
kování za jejich práci. Ve spolupráci s Městem Libáň plánujeme v průběhu prázdnin 
opět vylepšení prostor pro vzdělávání žáků. Proběhne hlavně výmalba a vybavení 
tříd pro naše nové prvňáčky. V novém školním roce otevíráme dvě první třídy.  
Závěrem přeji všem dětem krásné letní prázdniny, žákům deváté třídy úspěch  
na středních školách a učilištích. Také pedagogům a zaměstnancům školy pohodové 
dny zaslouženého volna.  

Mgr. Ladislava Hazdrová, ředitelka školy  
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ZÁŘÍ 
Slavnostní zahájení školního roku  
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 1. září byl slunný den a naši prvňáčci čekali na slavnostní zahájení školního 

roku. Ve tvářích dětí byla vidět natěšenost a radost, ale  

i obava z toho, co je ve škole čeká. Při vstupu do školy do-

stali symbolický klíč od školy, který jim umožnil stát se žá-

kem naší školy. Po usednutí do lavic, děti přivítala třídní 

učitelka Stanislava Kosinová, p. ředitelka, pí. místostarost-

ka a pan starosta. Starosta města Libáň  dětem přečetl pohádku Čertí škola,  

na kterou děti navážou při pasování na čtenáře ve druhém pololetí. I rodiče zde 

měli svůj první úkol, a to napsat přání svému prvňáčkovi na papírové srdíčko.  

Srdíčko by mělo dětem připomenout, že rodiče  

na ně stále myslí. Závěrem slavnostního dne si děti 

odnesly dárečky od firmy Bovis a Královehradeckého 

kraje.  

Na závěr bychom chtěly s paní asistentkou prvňáč-

kům popřát, aby se jim ve škole líbilo, měli hodně ka-

marádů a plno hezkých zážitků.  

Mgr. Stanislava Kosinová a Barbora Černá DiS. 

 Dne 7. 9. naši třeťáčci, druháčci a žáci 1. P jeli  

na školní výlet do ZOO Dvůr Králové nad Labem. Děti se  

na tento výlet velice těšily, ráno byly plné úsměvů a očeká-

vání. Cesta autobusem utíkala velmi rychle a bez problémů. 

 Jakmile jsme vstoupili do ZOO, děti se musely řádně nasvačit, aby měly sílu 

pokračovat. Během procházky děti viděly mnoho zajímavých zvířátek, byla i pro-

hlídka s průvodcem. Pan průvodce mluvil velmi poutavě např. o životě hrochů, ži-

raf, zeber atd. Dokonce nám zajistil v rámci prohlídky SAFARI BUS. Jízda auto-

busem po ZOO byla pro mnohé děti velkým a nezapomenutelným zážitkem. Zví-

řátka jsme mohli vidět v neuvěřitelně blízké vzdálenosti. Ži-

rafa nám téměř „nakukovala“ do autobusu. 

 Děti si samozřejmě nezapomněly koupit něco dobrého 

k snědku a také i nějakou tu pozornost.  

 Školní výlet nám vyšel náramně, děti byly nadšené a pl-

né dobré nálady. Co více si přát. Nesmíme opomenout  

na  krásné sluníčkové počasí. 

Mgr. Iveta Malá 

Výlet do ZOO 



Cyklovýlet  

 Jako skoro každé pololetí byl i letos uspořádán 

podzimní cyklovýlet. Zúčastnili se ho žáci druhého 

stupně v počtu dvaceti šesti nadšenců pod vedením 

pana učitele Valnohy, který si trasu vždy projede 

předem, aby byla trasa pro žáky co nejbezpečnější. 

Začátek trasy byl u školy a pokračovalo se přes 

Staré Hrady, Sedliště, Zeleneckou Lhotu, a poté 

lesem až za Dolní Bousov na minigolf. V krásném prostředí si všichni mohli užít 

hru na osmnáctijamkovém minigolfu a občerstvit 

se i místními dobrotami. Pak se cyklisté vydali  

na zpáteční cestu, která byla opět přes les, ale 

pro změnu přes obec Záhuby do Libáně ke škole, 

kde se všichni rozloučili a rozjeli se ke svým do-

movům. 

 Ideální počasí, jaké tento den vládlo, bylo 

pro vydařený a ve zdraví zvládnutý cyklovýlet dobrým předpokladem. Snad se  

i příště najdou milovníci cyklistiky a vyrazí si opět se svými spolužáky za tro-

chou tohoto sportu. 

Jiřina Zahradníčková, DiS. 
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Sklizeň dýní Hokaido 

 První akcí našich prvňáčků a deváťáků bylo sklízení 

dýní Hokaido na školním pozemku. 

 Žáci se setkali ve třídě 1. A, pak spolu přešli ven 

k Pěstírně, kde si prvňáčci vyplnili kartičky, které připravili 

deváťáci. Prvňáčci napsali svoje jméno a také jméno 

„svého“ deváťáka či deváťačky. Vzájemně si pomohli 

s úkolem.  

 Deváťáci odměnili své nové kamarády lízátky. Společ-

ně pak sklidili dýně Hokaido a domluvili se na další akci - vaření ve školní ku-

chyňce. „Moje babička umí dýňovou 

polévku a já ji mám ráda“ volala malá 

prvňanda. A bylo domluveno. Vařit se 

bude dýňová polévka. Všichni už se tě-

šíme na další tvoření a spolupráci. 

 

Mgr. Jana Betty Hofmanová 

  



Maratonský běh 
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 Za krásného podzimního dne 23. 9. se naši žáci zúčastnili štafetového běhu 

družstev v Jičíně. Tento závod pod názvem WORLD MARATHON CHALLENGE 

2021 běželo celkem 8 škol z okresu Jičín.    

 Z každé školy mohlo být vysláno 30 běžců – 15 dívek, 

15 chlapců (+ 2 náhradníci) ve věku 11–13 let a jeden am-

basador (významná osobnost dané školy či města). Naším 

ambasadorem byl pan starosta Jaromír Přibyl. Každý člen 

štafetového družstva musel uběhnout 7x 200 m, celková 

délka běhu tedy činila 42 195 m. Tento běh se konal 

v rámci projektu Rotary END POLIO NOW a mezinárodní-

ho dne boje proti dětské obrně. Výtěžek běhu poputoval 

do nemocnice v Pákistánu. 

 Běžci a běžkyně z naší školy, kteří dobrovolně podpo-

řili tuto charitativní akci, přistoupili k závodu velice zod-

povědně. Pravidelně trénovali štafetovou předávku, rychlé 

úseky a to jak na školním, tak i na fotbalovém hřišti. Z dů-

vodů častých nemocí či úrazů byla naše štafeta doplněna 

nejmladšími členy – žáky 5. třídy, kteří však „bojovali“ ve-

lice statečně. 

 Naše štafeta ve složení: Matěj Laušman, Adéla  

Jebavá, Jaroslav Krejčík, Lucie Grosmanová, Ladislav Pokorný, Denisa Šonová,  

David Pokorný, Natálie Egrtová, Jakub Šolc, Andrea Hrušovská, Štěpán Ječný, 

Natálie Vlková, Jan Škaloud, Elen Zahradníčková, Kryš-

tof Slavík, Anna Aubrechtová, Jakub Laušman, Denisa 

Balcarová, Marek Peterka, Aneta Kverková, Andrej  

Novosád, Nikol Balcarová, Ondřej Plesar, Adéla Kůtová, 

Jakub Šváček, Anežka Kecerová, David Kejzral, Amálie 

Rukavičková, Štěpán Moravec, Tereza Stoklasová, Jakub 

Zahradníček, Beáta Komárková doběhla v krásném čase –  

02:22:50.14. Každý člen štafety byl odměněn tričkem 

s logem závodu a pamětní medailí. Běžce čekalo během 

závodu i občerstvení ve formě ovoce a pití. 

 Panu ambasadorovi a všem členům našeho družstva 

patří velké poděkování za účast na sportovní akci. Nesmíme opomenout také  

na velkou podporu paní ředitelky L. Hazdrové, která osobně fandila našim běžcům. 

Mgr. Iveta Malá 



 Naše třída 5. A jela na exkurzi o vodě do Hvězdárny v Jičíně. Zhlédli jsme 

zajímavou prezentaci, která byla velmi poučná. Dozvěděli jsme se spoustu no-

vých věcí a zopakovali jsme si i to, co již známe. Naším úkolem bylo týmově na-

kreslit koloběh vody. Práce nás velmi bavila a výsledný pla-

kát se všem povedl na jedničku.  

Po hvězdárně jsme si jako odměnu mohli koupit  

na náměstí pizzu. Odjížděli jsme z autobusového nádraží 

směrem do Libáně.  

Elen Zahradníčková, Beáta Komárková, 5. A  
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Přírodovědný klokan 

 Dne 6.10.2021 naši třeťáčci vyrazili na exkurzi do jičínské 

hvězdárny. Byli ve velkém očekávání, protože tam celá řada z nich 

ještě nebyla. 

Cestování linkovým autobusem a krátkou procházku 

k hvězdárně děti zvládly na jedničku. 

Pan Vališka nás již očekával. Měl perfektně připravený program 

pod názvem Gravitace. Vysvětlil jim, co si  děti mají pod pojmem 

představit, všechny mladé návštěvníky aktivně zapojoval, využíval 

promítání atd. Během přestávky jsme mohli jít k dalekohledům  

a sledovat okolí hvězdárny. Počasí nám přálo, svítilo a hřálo sluníčko. V druhé části 

programu se děti staly kosmonauty. Bádaly, zkoumaly, hýbaly se a dozvídaly zají-

mavé informace. Dokonce se jedno dítě stalo kosmonautem a plnilo různé úkoly.  

Samozřejmě na konci  programu byl čas na zakoupení upomínkových předmětů. 

Naši třeťáčci odcházeli z hvězdárny plní dojmů, poznatků a s úsměvem na tváři. 

Určitě to není jejich poslední návštěva. 

                 Mgr. Iveta Malá  

  

ŘÍJEN 
Hvězdárna – projekt koloběh vody 

Jičínská hvězdárna 

Dne 13. 10. proběhl na škole Přírodovědný klokan. Zúčastnily se třídy 8. A  

a 9. A (kategorie Kadet). Žáci řešili zapeklité úkoly, které byly bodovány dle ná-

ročnosti od tří do pěti bodů. Za špatnou odpověď se strhával jeden bod, za ne-

zodpovězenou položku se nestrhával, ani nepřičítal žádný bod. Nejlepším řešite-

lem školního kola se s přehledem stal Jan Egrt z 8. A s počtem 68 bodů. Druhá 

skončila Karolína Sedlatá a třetí Ondřej Holec, oba z 9. A, oba s počtem 55 bodů 

(ale slečny a mládí vpřed). Ještě jednou gratulujeme k dosaženým výsledkům. 

Bc. Marek Benda 



Výlet do Hradce Králové 
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 Víte, jaká houba je největší? Víte, která houba je 

nejdražší? A víte, která houba je nejjedovatější? Pokud ne, 

tak doporučujeme příště přijít na naše poznávačky rostlin  

a živočichů. Tentokrát tuto soutěž uvedla svoji přednáškou 

paní ing. Iva Matasová, která se rozpovídala a poučila žáky 

na téma houby. Její přednáška byla nejen poutavá, ale i po-

učná. Poté jsme se vrátili k tradičnímu scénáři a soutěžili v poznávání na 25 foto-

grafiích živočichů a na 25 živých vzorcích rostlin, keřů a stromů. Žáky, kteří tuto 

soutěž navštěvují, máme různě staré – od šesté po osmou třídu. Převažují dívky.  

 A jak dopadl tento podzimní ročník? Na prvním místě se s 25 body umístila 

Amálie Rukavičková. V těsném závěsu na druhém místě skončila  s 22,5 body  

Natálie Heršálková a bronzovou se stala Lucie Přibylová  s 21,5 body.  

Děkujeme všem soutěžícím, že nám zachovávají přízeň a mají zájem o přírodu. 

Mgr. Martina Jampílková a Mgr. Kateřina Janoušková 

Poznávačka rostlin a živočichů 

 V naší škole se objevila nabídka na výlet  

do Hradce Králové do Klicperova divadla. Jednalo 

se o představení s tématem Kytice od autora Karla 

Jaromíra Erbena. Ráno, v den výletu jsme se sešli 

před školou. Když jsme byli všichni, vyrazili jsme 

směrem na náměstí, kde na nás čekal autobus. Když 

se všichni posadili, vyrazili jsme do Hradce.  

Při vstupu do divadla nás uvítal červený koberec a po levé straně velká šatna. 

V 10:00 začalo divadlo, které trvalo 2 hodiny. Po divadle jsme jeli na návštěvu  

na Univerzitu Hradec Králové, kde se konal knižní veletrh. Po veletrhu jsme se 

hladoví vrhli do autobusu, který nás odvezl na oběd… na oběd jsme měli jen hodi-

nu! Plní energie jsme vběhli do autobusu a řítili jsme se do Libáně. 

Lucie Přibylová 8.A 

   
Podzimní pozdrav babičkám a dědečkům  

 Žáci 7. A ve spolupráci s učiteli a paní asistentkou vytvořili 

a sestavili „podzimní“ nástěnku, kam přispěli svými pohledy  

ze školních lavic, osobními zážitky,  pracovním postupem – Výro-

ba draka, osobním třídním stromem, hrami (dobble, pexeso, pří-

sloví, podzimní puzzle) vyzdobenou dýní, zápichy do květin. Žáci naší školy společ-

ně předali nástěnku do bytového komplexu pro seniory Samanit. Vše proběhlo 

v souladu s vládními opatřeními spojenými s epidemiologickou situací. Děkujeme 

seniorům za společnou fotku a možnost se zapojit do spolupráce. 

p. asistentka Lenka Ječná  



 My žáci 1. třídy jsme se vydali 22. 10. 2021 za svými kamarády do 9. třídy. 
Našim úkolem bylo s jejich pomocí vyrobit nějaký výrobek z přírodnin. Každý 

z nás si přinesl to, co v přírodě našel. Vzhledem k tomu, že se 
akce konala v době, kdy padaly kaštany, tak jsme měly hodně 
kaštanů, bukvice, žaludy, větvičky, šípky a jiné přírodniny. Ta-
ké jsme si přinesly špejle, abychom měli čím výrobek spojit. 
K dispozici jsme měli i tavnou pistoli, se kterou nám pomáhali 
naši starší kamarádi, plastová očička a chlupaté drátky. Práce 
nám šla od ruky a během dvou vyučovacích hodin vznikly krás-
né výrobky např. pavouk, žirafa, ježek, panáček. Výrobky 
jsme si odnesli do třídy a následně vystavili na výstavce  
na hale.  

Mgr. Stanislava Kosinová 
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Halloween v 5. třídě 

 V říjnu jsme si jako třída udělali menší adaptační kurz. Vlastně  
to byla spíš adaptační noc. Přespali jsme totiž v naší škole. Přechod  
na druhý stupeň není vůbec jednoduchý, a proto jsme rádi, že jsme 
mohli naši školu poznat i v jiné formě, než jak ji známe běžně.  
 Sešli jsme se v pět hodin odpoledne s věcmi na spaní a také  
na druhý den. Nejprve jsme se „ubytovali“ 
v naší kmenové třídě a pak si šli zahrát 
vybíjenou ven na víceúčelové hřiště. Bylo 
to docela vyčerpávající, protože jsme hrá-

li v kuse asi dvě hodiny. Po sportovním vyžití jsme si 
udělali večeři a po ní jsme hráli stmelovací a kolek-
tivní hry. Po setmění, kdy v celá škola byla zahalena tmou, jsme každý absolvovali 
stezku odvahy po škole. Vyšli jsme z tělocvičny a směřovali celou školou až na pů-
du, kde jsme měli zanechat podpis.  
 Nakonec jsme si pustili film, při kterém jsme měli usnout, ale nestalo se tak. 
I přesto, že jsme druhý den byli všichni unavení, noc ve škole jsme si náramně uži-
li.  

6. A  

Podzimní tvoření s 9. třídou 

Přespávání ve škole  

 

Mgr. Ivana Podzimková 
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 Tuto hru jsme připravili proto, že se chceme učit, jak lépe 
můžeme chránit naši planetu. 
Všichni, kteří se zúčastnili,  

se mohli naučit nové věci o třídění odpadů  
a poradit také rodičům, jak lépe třídit a zby-
tečně nevyhazovat věci, které se dají využít 
pro další výrobu. 
 Tématem bylo třídění odpadů, sběr  
a recyklace elektro-spotřebičů a baterií  
a předcházení vzniku odpadů. 
Hru připravili žáci 7.A společně se svou paní 
asistentkou. Byla přístupná pro všechny zájem-
ce na zahradě školy od 6.10.2021. Měla dvě va-
rianty: 8 úkolů pro malé a 9 úkolů pro větší 
ochránce přírody.  
Zadání znělo: 
 JDI PO ŠIPKÁCH od 1. úkolu k poslední-

mu. 
 NAJDI SPRÁVNOU ODPOVĚĎ a VYLUŠ-

TI TAJENKU. 
 
 Na posledním stanovišti SPLŇ ZÁVĚREČNÝ ÚKOL - použij slova z tajenky  
a napiš vzkaz pro všechny lidi na naší planetě. 
 
Tajenky byly „PŘÍRODA“ a „MODRÁ PLANETA“ a děti psaly pěkné vzkazy; např. :  
„Příroda je krásná.“    
„Příroda je kouzelnice.“     
„Milujeme přírodu.“ 
„Modrá planeta je naše planeta.“      
„Chraňte všichni modrou planetu!“  
 Šipkované se zúčastnili nejen žáci prvního stupně, ale i děti z mateřské škol-
ky. Některé děti si ji procházely i s rodiči nebo s prarodiči. Připravené otázky 
jsme po ukončení hry použili také při výuce. 
 

Partnery úkolu byli ELEKTROWIN a ECOBAT. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Mgr. Jana Šmejcová 

 

Recyklovaná šipkovaná 
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LISTOPAD 
Natáčení pro ČT 1 ve Starých Hradech 

 Na jedno páteční dopoledne, 5.11.2021, 
jsme byli pozvaní do Starých Hradů, abychom 
se mohli stát aktéry natáčení České televize. 
Měli jsme velká očekávání, ale zážitek 
z tohoto kouzelného dopoledne všechna oče-
kávání ještě předčil. Na hradě nás krásně při-
vítali. Posilnili jsme se a ještě předtím, než 
jsme se vydali na strašidelnou prohlídku, po-
těšili jsme se v čarodějné Bestyole s místními 
živými miláčky – ovečkami, kozami, slepička-
mi, perličkami a dalšími krásnými tvory. No a po tomto milém začátku už jsme se 
docela báli. Vstoupili jsme do zámeckého pohádkového sklepení a za každým ro-
hem na nás číhaly strašidelné bytosti, které promlouvaly temnými hlasy a koulely 
hrozivýma očima. Ještě štěstí, že s námi stále chodil sympatický kameraman a ty 
potvory si na nás nic netroufly! Vylezli jsme ze sklepení a radovali se, že jsme ne-
skončili, jako ti kostlivci v hladomorně a že zase vidíme modré nebe a krásné pod-
zimní barvy. Na nádvoří se nás ujala paní čertice a k naší velké radosti jsme si dí-
ky ní perfektně zalétali na košťatech (když si pustíte záznam z reportáže, tak 
uvidíte, že jsme opravdu borci v létání na košťatech).  No a potom, asi proto, že 
nám to tak skvěle šlo, nás vzala paní čertice na hradní pohádkovou půdu. Tam bylo 
zase tolik pohádkových bytostí, až nám z toho zrak přecházel! A ona nám je 
všechny představila – jaká čest! Tam také za námi po dřevěných schodech vystou-
pal pan režisér naší reportáže a ptal se vybraných šťastlivců, co se jim nejvíce 
líbilo. Proslavili se Adélka a Vašek, protože právě oni nakonec mluvili v televizi! 

Tak až budou slavní, budou vyprávět, že poprvé natá-
čeli pro ČT 1 už v osmi letech. Potom to vypadalo, že 
seběhneme dolů a bude konec, ale pan režisér si nás 
vyžádal ještě do speciální „Dračí královské komnaty“. 
Tady jsme se museli poklonit dračímu králi a pozdravit 
ho. Všude na nás zírali obrovští draci a zdálo se, že 
mají hlad. Blížilo se totiž poledne a bylo tu slyšet ně-
jaké kručení břich. Ale vyvázli jsme s čistým štítem, 

dračí komnatu kastelán uzamkl na 3 západy a my už pospíchali na oběd. Možná, že 
to nekručeli ti draci, ale naše bříška. Když jsme dorazili do školy, ručičky hodin 
se zrovna setkaly na dvanáctce a paní kuchařky nás už vyhlížely. My byli rádi, že 
jsme zase tady a že máme co vyprávět a na co vzpomínat!  
 Děkujeme za krásné zážitky, Staré Hrady! Zase někdy na shledanou! 
Reportáž ze Starých Hradů vysílali na ČT 24 v sobotu, 6.11.2021, v Událostech 
z regionů v 11.05. Reportáž trvá sice jen asi 1 minutu, ale pěkná.  
Najdete ji v 32. až 33. minutě pořadu na tomto odkazu: 
https://www.ceskatelevize.cz/ivysilani/12094108610-regiony-ct24/321281381961106/  

 

 
Mgr. Jana Šmejcová 

https://www.ceskatelevize.cz/ivysilani/12094108610-regiony-ct24/321281381961106/
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Šílené účesy 

 Prvním z tematických dní v projektu Hrdá škola, do kterého jsme se přihlási-

li, byl den šílených účesů. Zadání bylo jednoduché. Přijít do školy s co největší ší-

leností na hlavě. Všichni zúčastnění popustili uzdu fantazie a o bizarní nápady ne-

bylo nouze. Na chodbách jsme tam mohli vidět účes alá Coca Cola,  muffiny z vlasů 

nebo jsme mohli potkat sponečkové krále.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Nikola Ryklová 

Příběhy našich sousedů 

 Dobrovolníci ze 7. třídy se ve školním roce zapojili do projektu Příběhy na-

šich sousedů, který zaštiťuje organizace Paměť národa. Příběhy našich sousedů 

mají dlouholetou tradici a jedná se o dějepisný projekt, ve kterém se organizátoři 

snaží propojit generace. Hlavním úkolem totiž je, aby se mladí historici pokusili  

o sepsání životní cesty pamětníka.  

 Než se ale mohli žáci sejít s naší pamětnicí PhDr. Evou Bílkovou, bylo nutné 

jakési proškolení. Absolvovali jsme několik workshopů. Ty byly zaměřeny na meto-

dy a praktiky, jak natáčet rozhovor s pamětníkem.  

 

Mgr. Nikola Ryklová 
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PROSINEC 
Recyklohraní  

 I když probíhaly žhavé přípravy na Vánoce, tak jsme si 
našli čas na naši celoroční hru RECYKLOHRANÍ. 
Úkol, při kterém jsme se dozvěděli zajímavé informace o spo-
třebě vody, se jmenoval „Spočítej si vodní stopu aneb Krtek 
vám napoví“.  
 Zjistili jsme, že v rámci naší spotřeby existuje: VODA, 
KTEROU POUŽÍVÁME, VIDÍME, CÍTÍME a používáme ji na PITÍ, VAŘENÍ, UMÝ-
VÁNÍ, ZALÉVÁNÍ, SPLACHOVÁNÍ …. 

… spotřebujeme jí asi 90 litrů za den;  
ale také voda, o které jsme nevěděli: 
VODA VITRTUÁLNÍ, KTEROU SPOTŘEBUJEME, ALE 
NEVIDÍME, spotřebovaná je NA VÝROBU POTRAVIN; 
OBLEČENÍ A DALŠÍCH VĚCÍ, KTERÉ POUUŽÍVÁME - 
MOBIL, SEŠITY, KOSMETIKU ….; SLUŽBY – PŘEPRAVU, 
VÝROBU ELEKTŘINY 
… spotřebujeme jí asi 4 500 litrů za den! 

 Úkol plnila 2.A a 8.A. Malí žáci zjistili, že bez vody by ani Krteček své vysněné 
kalhotky neměl. Velcí žáci si spočítali svou vlastní spotřebu vody za rok. Číslo  
to bylo opravdu velké: 2 850 000 litrů! 
 Díky splněným úkolům jsme získali dalších 500 bodů do celostátní soutěže  
a posunuli jsme se na 6. místo v kraji. 
 

Mgr. Jana Šmejcová 

 
3D tiskárna 

 Na podzim ve škole probíhal projekt 3D tiskár-

ny „Průša do školy“. Cílem bylo vytvořit projekt,  

za který by škole byla darována 3D tiskárna. Zájem-

ci z řad žáků 7. – 9. ročníku se v průběhu října až 

prosince seznámili se základy fungování 3D tiskárny. 

Posléze si vytvořili vlastní návrhy k tisku. Projekt 

byl vytvořen, sepsán, odeslán a s potěšením oznamu-

ji, že byl také schválen. Tímto bych rád poděkoval všem, kteří se na projektu podí-

leli, kteří projektu věnovali svůj volný čas. Speciální poděkování pak patří těm, kte-

ří vydrželi až do konce a odevzdali zadání dle pokynů. Jmenovitě to jsou: Lukáš  

Burián, Jakub Boček a Thang Ngo Viet ze 7.A, Natálie Heršálková z 8.A a Michal 

Linhart z 9.A. I díky úsilí výše zmíněných žáků zůstává tiskárna ve škole, kde může 

být využita na tvorbu projektů a pomůcek do všech předmětů.   

Bc. Marek Benda 
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Dobrý skutek od 5.A 

 V letošním roce se „páťáci“ opravdu překonávali. Do projektu „Dobrý skutek“ 

se zapojila celá škola, ale každá třída pomáhala někomu jinému. Někdo obdarovával 

seniory, někdo lékaře a zdravotnický personál, ale naše třída se 

rozhodla pomoci hned dvakrát. Nejen že děti vlastnoručně vy-

ráběly svíčky a keramické dekorace, ale  

i připravovaly jablíčka pro ptáčky a krme-

ní pro lesní zvěř – tvrdý chléb, mrkev, se-

no.  Během pracovní výchovy připravily jablíčka, která si ozdo-

bily semínky. Připevnily je drátkem a doplnily provázkem. Ná-

sledující den jsme si udělali vycházku k Libáňské borovičce a po cestě k ní jsme při-

pravili ptáčkům a lesním zvířátkům bohatou svačinku. To dětem ovšem nestačilo  

a pustily se do další práce. Za pomoci rodičů, kterým patří obrovské díky, jsme jako 

třída nashromáždili mnoho věcí k darování maminkám a jejich dětem. Udělali jsme 

balíčky, ve kterých bylo vše potřebné jako například hygienické potřeby, knížky, 

hračky, prací prášky, aviváže a další drobné pozornosti z keramické dílny pod vede-

ním paní Novákové. V každém balíčku byla svíčka, kterou pá-

ťáci vlastnoručně vyrobili. Ty-

to balíčky byly před Štědrým 

dnem předány pracovnici chari-

ty SASanka a poté doručeny 

do Azylového domu pro matky 

s dětmi v Jičíně. 

Bc. Jitka Králová, DiS.  

Dobrý skutek v 6. A 

 Vánoční čas je období, kdy se mají plnit přání a také činit dobré 

skutky. I v naší třídě jsme se rozhodli, že vykonáme dobrý skutek. Spo-

lečně jsme vyrobili přáníčka a také upekli perníčky, které jsme posléze 

ozdobili.  

 Rozhodli jsme se, že obdarujeme lékaře, 

lékařky a zdravotní sestry na našem zdravotním středisku 

v Libáni, a proto jsme je šli navštívit. Dárek má symbolizo-

vat naše poděkování a uznání za práci, kterou pro nás lékaři 

dělají. Chtěli jsme jim také dárkem dodat sílu do dalších 

dní. Děkujeme!  

žáci 6.A 
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A zase jsou tu Vánoce… 

 „Stačí mávnout vánoční 
 kouzelnou hůlkou nad tímto světem, 
 a spatříte, že všechno je jemnější  
a mnohem krásnější.“  Norman Vincent Peale 
  

 Vánoční kouzlo obměkčí i ta nejtvrdší 

srdce. Naše škola se z podzimní výzdoby jako 

mávnutím kouzelné hůlky proměnila v útulné 

prostředí plné vánočních ozdob, papírových 

dekorací a tematických výkresů. Příjemnou at-

mosférou doplnily vánoční esence vycházející téměř z každé třídy. V hale školy byl 

bohatě nazdobený stromeček. I my jsme dětem zpestřili poslední den ve škole tím, 

že jsme se doslova „rozsvítili“. Každý z nás (učitelů/vychovatelů), kdo neměl na so-

bě světýlka, ozdobičky nebo řetěz, nebyl „IN“. 

 Protože COVID nikam na vánoční prázdniny neodcestoval, museli jsme ve spo-

lečných prostorech dodržovat vládní nařízení a shromáždili jsme se v rouškách – 

pěvecký sbor měl výjimku a mohl zpívat bez roušek či respirátorů.  

 Následně se děti odebraly zpět do svých kmenových tříd a dokončily vánoční 

besídky.  

 

Bc. Jitka Králová, DiS.  

 

Vánoční besídka v 1. třídě 

 Na tento den se děti velmi těšily. Nejen proto, že to byl poslední den ve škole 

před Vánocemi, ale také proto, že si děti mezi s sebou mohly 

dávat dárky. Nejprve se dozvěděly něco z historie Vánoc, poté 

i o vánočních tradicích. Některé tradice si mohly i ve třídě 

zkusit např. krájení jablka, lití olova (bohužel se nepovedlo), 

paní asistentka si tradičně hodila pantoflem.  Také jsme se šli 

podívat na naše kamarády do 9. třídy a společně jsme si zazpí-

vali několik koled a při tom si zahrály na Boomwhackers. Po ná-

vratu do třídy, čekalo na děti velké překvapení. Pod stromeč-

kem našly společný dárek, který dětem darovala jedna 

z maminek jako sponzorský dar. Pak teprve nastal čas na předávání dárku mezi se-

bou. Od paní učitelky a asistentky dostaly také drobné překvapení.  Všechny děti 

byly z dárků nadšeny a odešly spokojeně domů. 

Mgr. Stanislava Kosinová 
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Vánoce ve spolupráci 1. A s 9. A 

 Od prvňáčků žáci devátého ročníku dostali vlast-

noručně vyrobené sněhuláky ze dřeva. Na oplátku de-

váťáci prvňáčkům rozdávali vánoční zápichy do květin. 

Společně jsme ochutnali spoustu druhů cukroví a za-

zpívali si pár vánočních koled. Společně jsme si příjem-

ně užili předvánoční čas a nasáli vánoční atmosféru, 

která na nás na každém kroku dýchala.  

Vánoční pečení 1. třídy 

 V adventním období se rozhodli žáci 1. třídy, že upečou cukroví a ozdobí per-

níčky jako dárek pro rodiče. Při pracovních činnostech se děti v kuchyňce rozdělili 

do dvou skupin. Jedna skupinka pracovala na zdobení perníčků s paní asistentkou a 

druhá s paní učitelkou tvořila Šlehačkové cukroví. Následně se skupinky prohodily. 

Cukroví a perníčky se dětem velmi povedly a vše bylo zabaleno do malých balíčků, 

které děti daly jako dárek pro rodiče. 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Stanislava Kosinová 

Bára Lisá, 9. A 
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Lyžařský výcvik 1 

 Je něco úžasnějšího než v krásný mra-

zivý slunečný den v lednu vyrazit na uprave-

ný zasněžený svah? Milovníci zimy a hor z 9., 

8. a 7. A budou určitě hlasitě volat, že  

i středně dlouhá túrka na běžkách je skvělá.  

 V duchu této myšlenky a přes mnohá 

vládní opatření (očkování, prokazování tes-

tování, další potvrzení k možnosti zakoupení 

si permanentky…) jsme se nevzdali a uspořá-

dali lyžařský výcvik ve Velké Úpě v termínu 16. 1. – 22. 1. 2022 na opakovaně prověře-

né chatě Pampeliška u pana Mullera. To, že jsme už sehraná parta se tentokrát ukáza-

lo o to víc, když druhá paní učitelka, která také měla zajistit výuku na svahu a dozor 

nad dětmi, den před odjezdem zjistila Covid pozitivitu v rodině.  

  

LEDEN 
Recyklohraní - lednový úkol: „Lovci a sběrači aneb mamutí 

dopad mobilů na životní prostředí“ 

 Protože na výrobu mobilů se spotřebovává obrovské množství surovin a ener-

gie, vydali jsme se v lednu na „lov“ použitých mobilů, které by nejspíš časem skon-

čily v popelnicích. Tohoto lovu se zúčastnila i MŠ a celkem jsme odevzdali pěknou 

hromadu v počtu 143 kusů. Velká gratulace patří našim prvňáčkům – nasbírali cel-

kem 36 mobilů a 4 tablety!!! Díky tomu jsme ušetřili drahocenné suroviny a energii. 

Množství ušetřené energie ze všech mobilů, které jsme nasbírali, spočítala 7.A. 

Ulovili jsme 1 a půl mamuta a žáci naší školy by z tohoto množství energie přežili 

55 dnů. 

JSME NA 1. MÍSTĚ V KRAJI!!! 

Mgr. Jana Šmejcová 
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 Situaci jsme vyřešili výměnou za paní asistentku a všichni účastníci naše-

ho kurzu celý týden vzorně dodržovali pravidlo, že všude musíme být pospolu 

jako jedna velká skupina. Byli skvělí a poslušní!  

 Zvládli jsme výlet do Jánských Lázní na Stezku v korunách stromů, dopilo-

vali jsme sjezdové i běžecké lyžování a pro zájemce proběhl i rychlokurz jízdy 

na snowboardu. Letos to využila sice jen jedna odvážná žákyně, ale za rok bude 

odvážlivců určitě víc. 

Mgr. Kateřina Janoušková 

Teplákový den 

 Dne 14. 1. 2022 se v naší škole konal „Teplákový 

den“.  Tato akce je součástí projektu „Hrdá škola“. Zá-

bavný projekt každý měsíc přichází s nevšedním tema-

tickým dnem, kterého se žáci, ale také učitelé a ostat-

ní zaměstnanci radostně účastní. Musíme podotknout, 

že se ho zhostili velmi dobře.  

 Děti do školy přicházely s viditelným nadšením  

a užívaly si teplákového pohodlí. Protože, kdy jindy je žá-

kům dovoleno přijít do školy v teplácích. Pokud bychom 

se pořádně rozhlédli, viděli bychom velmi zajímavé mode-

ly. Modré tepláky s gumičkou na patě bychom už těžko 

hledali.  Tepláky už nejsou to, co bývaly.  Různobarevné vzory, barvy, potisky, dél-

ky nohavic našich tepláků navodily uvolněnou atmosféru a celý den probíhal 

v kamarádském duchu. Žáci si udělali detailní představu o tom, co jejich učitelé 

oblékají ve volných chvílích.  

 Všichni se těší do zapojení v dalších projektech podobného typu. Pro před-

stavu naší školní pohody přikládáme fotodokumentaci a tematickou píseň. 

 

 

 

 

 

Bc. Hana Zimovčáková a Adéla Rukavičková 

Dáme si ping pong, fotbal a squash 
v modrejch teplácích jsi sport-

sman a posh. 
V partě seš kápo a respekt chceš 

mít 
nažehli puky, pak příkladem všem 

můžeš hrdě jít. 
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ÚNOR 
Týden netradičních barev 

 V týdnu od 14. -18. února 

se naše škola opět zúčastnila 

netradiční akce „týden netra-

dičních barev“. Náš týden byl 

barevný jako duha a nabízel 

opravdu neskutečný vizuální 

zážitek, ze kterého přecházel 

zrak. V pondělí vykouzlila 

úsměv oranžová a fialová, úterý bylo laděno do jarních barev zelené a žluté. Středa 

nám trochu zešedla, ale zároveň byla projasněna růžovou. Čtvrtek rozsvítila tyrky-

sová a méně oblíbená hnědá. Pátek byl zakončen v tmavších barvách modré a víno-

vé. Pedagogové nezaháleli a do projektu se aktivně zapojili.  

 

 

Bc. Hana Zimovčáková a Adéla Rukavičková 



19 

 Lyžařský výcvik 2 

 Sportem – hlavně sjezdovým lyžováním – jsme bo-

jovali proti všudypřítomné únavě a strachu z Covidu 19. 

Na horách totiž jako kdyby žádná světová pandemie 

neprobíhala, zde se čas zastavil a plynul si jen v tempu 

pravidelných obloučků…. 

 Od 13. února do 18. února jsme měli zarezervova-

nou chatu Jitka v Dolním Dvoře. Protože se nám povedlo 

odjet a absolvovat kurz se staršími žáky v lednu, nepři-

pouštěli jsme si možnost, že by to pro náš výběr  

ze čtvrťáků, páťáků a šesťáků dopadnout nemělo.  

A opravdu, asi se nad námi smiloval samotný pán hor 

Krakonoš a i tentokrát jsme odjeli a ve zdraví přežili 

celý týden. Náramně jsme si ho užili! Výlet do Poniklé do korálkárny byl letošní speci-

alitou a zalíbil se nám natolik, že si ho na příštích horách určitě zopakujeme. 

 

Mgr. Kateřina Janoušková, Mgr. Iveta Malá a Jiřina Zahradníčková, DiS.  

Jičínský archiv—projekt Příběhy našich sousedů 

 Jednoho únorového dne jsme navštívili jičínský archiv. Ráno v 8:45 jsme odjeli 

do Jičína autobusem. Vystoupili jsme na Lidickém náměstí a šli za pamětníkem  

do Státního okresního archivu. Zde na nás čekala paní Eva Bílková.  Paní Bílková nám 

vyprávěla o svých letech ve škole. Zaujalo mě, že tam, kde my máme dnes šat-

ny/skřínky, tak tam kdysi bývala třída. Další zajímavost je, že dívky na tělocvik no-

sily bílá tílka a modré trenýrky. Chodily na tělocvik přes náměstí už převléknuty  

na hřiště k sokolovně.  

 Paní Bílková nám také vyprávěla o hradu ve Starých Hradech a o tom, jak se 

ona a její spolužáci podíleli na jeho opravě. Překvapilo mě, že námětem na film  

"Ať žijí duchové" byl právě hrad ve Starých Hradech. Předtím, než jsme odjeli do-

mů, jsme se zastavili na pizze. 

 

Eliška Martínková, 7.A  
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BŘEZEN 
Recyklohraní 

V celostátním projektu RECYKLOHRANÍ je registrovaných 3 840 škol. 
V letošním školním roce se uskutečnila historicky první celoroční hra, které se ak-
tivně zúčastnilo 1 668 škol. My jsme se této hry zúčastnili také.  A výsledek?  

 

2. MÍSTO V KRÁLOVÉHRADECKÉM 
KRAJI 

21. MÍSTO V ČR 

Zodpovědně jsme sbírali vysloužilé elektrospotřebiče, mobily 
a baterie a celý rok jsme plnili zadané osvětové úkoly. Na pl-
nění těchto úkolů pracovali v průběhu školního roku učitelé  
a žáci z prvního i druhého stupně ZŠ a také z naší MŠ. Všem 
tímto děkujeme! 
Vyhráli jsme ceny v hodnotě 8 000 Kč, které použijeme na od-

měny a na naše další vzdělávání v oblasti ochrany životního prostředí.  
 
A co nám letošní úkoly nabídly?  

 RECYKLOVANÁ ŠIPKOVANÁ - Dozvěděli jsme se mnoho nových poznatků  
o třídění a využití odpadu. 

 SPOČÍTEJ SI VODNÍ STOPU – Zjistili jsme, že pro svůj život potřebujeme 
nečekaně velké množství vody. Většina vody se spotřebuje na výrobu potravin a vě-
cí, které používáme. 

 MAMUTÍ DOPAD MOBILŮ NA ŽP - Na výrobu mobilů se spotřebovává ob-
rovské množství surovin a energie. „Ulovili“ jsme 148 použitých mobilů a spočítali 
jsme také množství energie, kterou jsme tím ušetřili. 

 ZÁVODY NARUBY – Při plnění tohoto úkolu jsme se učili, jak nejlépe máme 
šetřit baterie a jak je důležité odevzdávat je k recyklaci. 

 VELKÁ KOMPOSTOVÁ VÝZVA – už víme, co do kompostu patří a co ne. Také 
jsme zjistili, jak moc je kompost důležitý pro kvalitu půdy. 

Projekt pokračuje a stále sbíráme další použité elektrospotřebiče, baterie  
a mobily. Pojďte sbírat s námi! 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Jana Šmejcová 
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 Křik, zpěv, bouchání na bubny, pokličky, hrnce, dřívka – tak my vyháníme 

každý březen „PANÍ ZIMU“. Tu naši si vždy vy-

robíme z chlebů a rohlíků a vhodíme ji do rybní-

ka, kde si na ní ještě pochutnají ryby. Jaro na-

konec přišlo, takže se nám vynášení Morany asi 

opravdu podařilo.   

Odznak všestrannosti 

Vynášení Morany 

Mgr. Veronika Karešová 

 Dne 22. 3. 2022 jsme se zúčastnili ODZNAKU VŠESTRANNOSTI na 3. ZŠ 

Jičín. 

 Soutěžilo se v hodu medicinbalem, skoku přes švihadlo, trojskoku, klicích  

a běhu na 1000m nebo dribling. 

 Sraz jsme měli v 7.30 hod. na autobusáku v Libáni. Když jsme dorazili  

na místo, tak jsme se protáhli a začalo se soutěžit. Jo a poslouchali jsme taktiky 

jedné školy. 

 Jako tým jsme se umístili na 3. místě. V jednotlivcích se dokonce umístila 

Anežka Kecerová. 

Závody byly super. A šli jsme na pizzu. A velké díky paní učitelce Ivetě Malé, že 

to s námi zvládla. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Denisa Šonová, 8. A  
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Matematický klokan 

       V pátek 18.března se na naší škole konala již tradiční soutěž Matematický klo-
kan. Jedná se o mezinárodní soutěž, jejímž cílem je získat zájemce o matematiku 
mezi mladšími žáky, u starších pak rozvíjet jejich matematické schopnosti. 
 
Nejlepší řešitelé v kategorii Cvrček: 

1. místo:   Daniel Vaněk   (2.A) 
2. místo:   Kristýna Smrčková  (3.A) 
3. místo:   Lenka Cukrová  (2.A) 

 
Nejlepší řešitelé v kategorii Klokánek 

1. místo:  Jan Škaloud   (5.A) 
2. místo:  Filip Tobořik  (5.A) 
               Denis Horák   (5.A) 
3. místo:  Ondřej Smrčka  (5.A) 

Nejlepší řešitelé v kategorii Benjamín 
 1. místo:  Anna  Aubrechtová   (7.A) 
              Anežka  Kecerová   (7.A) 

 2. místo:  Eliška  Dufková    (7.A) 
 3. místo:  Matěj  Kotalík (6.A) 

 
Nejlepší řešitelé v kategorii Kadet 

1. místo:  Ondřej  Holec  (9.A) 
2. místo:  Jan Egrt      (8.A) 
3. místo:  Sabina  Skřivanová   (9.A) 

 
       Všichni žáci měli možnost si vyzkoušet svoje matematické dovednosti, logické 
myšlení a také schopnost se soustředit a dotáhnout práci do zdárného konce. 
Úspěšným i méně úspěšným řešitelům přejeme hodně úspěchů nejen v hodinách ma-
tematiky.                                                                                                                                    
            Mgr. Milan Valnoha 

Retro den 

 Dne 25. 3. 2022 proběhl v naší škole Retro den, 

během chvíle jsme se mohli přenést do minulého století. 

V průběhu dne provázela děti během výuky paní zapiso-

vatelka se starým kufříkovým psacím strojem. Na chod-

bách děti mohly potkat paní uklízečku v silonové zástě-

ře s apartním účesem svázaným stylovým puntíkovaným 

šátkem.  V hodinách tělesné výchovy předcvičovala sou-

družka sokolnice v červených trenýrkách a savou sportovní čelenkou ze silonu. 

Nesmíme opomenout na důležitého závozníka z ČKD, který nás po celý den 

s velkým nasazením zásoboval vtipy.  S nadšením konstatujeme, že jsme se nesty-

děli a v těchto převlecích jsme se vztyčenými hlavami a širokými úsměvy prošli 

přes celé město a s velkou hrdostí došli až domů. 

 

 
Bc. Hana Zimovčáková a Adéla Rukavičková 



23 

 DUBEN 

Planetárium Hradec Králové  

V dubnu jsme společně s pátou třídou navští-

vili hradecké planetárium. Nejprve jsme ab-

solvovali krátkou bezpečnostní přednášku, 

jak se chovat v planetáriu a na hvězdárně.  

Po ní jsme se již vydali vesmírem. V kinosále 

nám bylo promítnuto, co aktuálně je na oblo-

ze k vidění. Velmi nás tato část návštěvy zaujala a bavila. I přesto, že jsme seděli 

v pohodlných křeslech, létal nám celý vesmír nad hlavou. Poté jsme navštívili 

hvězdárenskou kupoli s dalekohledem, kterým jsme se přes velkou oblačnost ale 

nemohli podívat. I přesto se nám výlet velmi líbil a návštěvu planetária všem do-

poručujeme.  

Mgr. Nikola Ryklová a žáci 6. A 

Týden s rodilým mluvčím  

 Na přelomu března a dubna měli naši žáci možnost setkat se a prožít celý 

týden s rodilým mluvčím. 

 Přijela k nám Rebecca, sympatická blondýnka  

ze státu Ohio. Rebecca cvičí jógu, cestuje po světě  

a je lektorkou výuky jazyků. Děti ji přivítaly 

s nadšením. Při prvním setkání sice panovala drobná 

nejistota, ale s postupující výukou se vše sladilo a žáci 

komunikovali a snažili se zapojit do her a cvičení, kte-

ré si Rebecca pro ně připravila. Zapojil se 1. i 2. stu-

peň. Zvláště první stupeň chtěl Rebecce „předvést“ co 

všechno umí, a tak žáci 3. A  začali spontánně zpívat 

píseň v angličtině. Rebecca měla radost. 

 S žáky druhého stupně komunikovala složitěji, i úkoly pro žáky byly obtíž-

nější. Všichni měli možnost procvičit získané dovednosti a znalosti anglického ja-

zyka s „native speaker“.  A to je vždy nejlepší. A tak jsme si užívali amerického 

přízvuku, i když někteří raději preferují ten british…. 

Myslím, že všichni prošli na jedničku a vyzkoušeli si své schopnosti. Na závěr byli 

potěšeni obdržením krásného certifikátu za absolvování výuky. 

Děkujeme za uspořádání akce a někdy v budoucnu zase na viděnou, Rebecco!  

                                                                                                                         
Dagmar Dobešová 
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Zápis do 1. třídy 

 Ve dnech 8. a 11. dubna 2022 proběhl zápis do 1. třídy. 

Pro děti bylo připraveno devět stanovišť s různými úkoly 

např. grafomotorické cvičení, poznávání mláďat, poznávání 

číslic, vázání mašličky a jiné. Mile nás překvapila vysoká 

účast dětí a rodičů. S přípravou a organizací těchto dnů 

aktivně pomáhali páťáci, kteří svou kmenovou třídu budou 

předávat právě prvňáčkům. Téma pro budoucí první třídu je 

cestování. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bc. Jitka Králová, DiS.  

Jarní jarmark 

 V úterý 12. dubna proběhl na naší školní zahradě  jar-

mark s velikonoční tématikou s dílničkami pro děti. Na jar-

marku se prodávaly výrobky dětí 

naší školy. Žáci prodávali výrobky 

z keramiky či z přírodnin. Nejví-

ce se prodávaly věnečky, zápichy, kuřátka, květiny,  

z papíru. Děti pekly perníčky a muffiny. Vyrobily napří-

klad dřevěné zajíce a zasely velikonoční osení. Mohli 

jste navštívit i stánek Květinový SWAP, kde byla mož-

nost přinést a vyměnit květinu zdarma. Návštěvníci jarmarku měli možnost si opé-

ci buřta a posedět. Touto cestou bych chtěla poděkovat seniorům a zaměstnancům 

SAMANITU za účast a krásný stánek s výrobky. Děkujeme všem paním učitelkám, 

rodičům, návštěvníkům a hlavně dětem, které nám všem zpříjemnily krásné slunné 

odpoledne.  

Lenka Ječná  
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EKO týden 

 DEN ZEMĚ jsme letos slavili celý týden. Využili jsme k tomu EKO výzev 
z projektu HRDÁ ŠKOLA: 

 
 
 

 
 
 
 
 
Navíc se skupinka žáků naší školy zúčastnila úklidu Libáně.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Jana Šmejcová 

 Žáci 1. a 9. třídy vyjeli do jičínské galerie na výstavu Lidé odvedle. Vý-

stavu vytvořila nadace Sirius a přibližovala život lidí s handicapem. Cílem výstavy 

bylo ukázat dětem, s jakými překážkami se musí osoby se zrakovým, sluchovým  

a tělesným postižením vyrovnávat. Na začá-

tek výstavy děti zhlédly videa lidí, kteří ně-

jaký handicap mají. Následně paní průvodky-

ně žákům ukázala, co si mohou všechno zku-

sit. Nejvíce děti bavilo zkoušení vozíčků, 

průchod temnou chodbou, práci se slepeckou 

holí. Výstava v nás zanechala velký zážitek. Velmi obdivuje-

me lidi, kteří se i přes svoje postižení nevzdávají a plní si 

své sny.  

 

Mgr. Stanislava Kosinová 

Výstava Jičín 

Pondělí: ODPAD Úterý: VODA Středa: ZELEŇ 

Čtvrtek: DOPRAVA Pátek: OBALY 
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Sběr papíru 

 Stalo se již na libáňské škole tradicí, že žáci sbírají starý papír, a tím jsou 

vedeni k šetření našich lesů a přírody. 

     Tak i letošní jaro,  19. dubna byl před školu přistaven kontejner a žáci za pomo-

ci svých rodičů mohli začít nosit svoje nashromážděné 

papírové úlovky. Kontejner se po celý týden uspokojivě 

plnil. Žáci celkem nashromáždili 3 840 kg papíru. 

Tímto chci poděkovat žákům i rodičům za vstřícný po-

stoj k této bohulibé a jistě smysluplné akci. 

Mgr. Milan Valnoha 
 

Divadlo na káře 

 Navštívilo nás Divadlo na káře a přijelo nám zahrát o tom, jak to bylo, když 

bratři Montgolfiérové vymysleli balón. A divadlo je tentokrát bez káry, protože 

by do Libáně nedojela. Je tu jen Prochor a jeho scéna. Prochor, který se vrací  

do školy, kam chodil, vždyť je 

z Libáně a prožil tu u cukrovaru 

své dětství. A kdo je inženýr 

Procházka? Netřeba představo-

vat, v Jičíně ho zná každý. 

Je to dědeček, a přesto je 

v jeho očích a úsměvu něco ab-

solutně mladého, něco veskrze 

současného a je naladěno  

na stejnou dětskou frekvenci 

našich žáků.  Děti na představe-

ní reagují okamžitě a nenuceně. Proudí tu radost ze setkání. Díky Prochorovu poví-

dání se nám za pomoci jedné sirky a hračkových kamínek nafukuje obrovský balón  

a vzlétá! V koši vynáší vzhůru tři zvířátka a Pařížané mají radost a začínají zpívat 

hymnu. Prochor bere do ruky foukací harmoniku a velí dětem: „Postavit  

a mávat!“ A ony stojí a mávají na neviditelný balón nad nimi. „A kam, že poletí—

doleva, doprava, rovně nebo na stranu?“  ptá se Prochor dětí. Ony ihned odpovídají 

nahoru a trochu do strany, fouká vítr, ze západu na východ a já to cítím, opravdu 

směřujeme na východ a je mi i trochu nevolno z toho pohupování koše a pak ten 

šílený pohled dolů….Vidíme jičínské náměstí z obrovské výšky a všechny ty budovy 

a městečko jako ze stavebnice a pak Lodžii a pak jsme najednou nad Prachovem  

a skály jsou jak paneláky a les jako karfiól, jak dodává Prochor. Ukazuje fotky, 

vše popisuje.   
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McDonald´s Cup 

 A my jsme na expedici, sice pár kilometrů od našeho městečka, přesto tak 

hrozně daleko. Po dobrodružném letu balón bezpečně přistává. A já si uvědomuji,  

jak málo stačí. Nemusí tu být speciální efekty, nemusí problikávat hologram nad 

pódiem a nemusí nic svítit. Stačí, že je tu klid a prostor na obyčejné lidské poví-

dání, člověčinu a energii vyvěrající z lidské zkušenosti. 

 Jsou tu loutky z bedýnek od ovoce z Kauflandu, obrázky od dětí z dílen 

v Lodžii. Oponou je červenobílý puntíkovaný Prochorův šátek. Vše ryzí a čiré a my 

jsme byli chvíli ve flow, zamilovali si let balónem a ztratili strach z výšky. Milující 

srdce je stále mladé a to to Prochorovo je. Vždyť miluje kumšt. 

 

Mgr. Jana Betty Hofmanová 

 Naši mladí fotbalisté z 2.,3. a 5. třídy se zúčastnili 

dne 27.4., 28.4. fotbalového turnaje McDonald´s Cup. 

Tento turnaj proběhl na městském stadionu v Jičíně.  

Po covidové odmlce to bylo příjemné zpestření jarních 

dnů. 

Naši fotbalisté se na McDonald´s Cup velice těšili, tré-

novali a připravovali se s velikým nadšením. 

 V I. kategorii (1.-3.třída), ve které bylo celkem osm 

družstev, naši mladíci bojovali, co jim síly stačily. Bohužel to však nestačilo, ne-

postoupili do okresního kola (do dalšího kola postupovali 3 nejlepší družstva). 

 V II. kategorii (4.- 5. třída), ve které nastoupilo také osm družstev, vybojo-

vali naši fotbalisti krásné 4. místo. Bohužel jako první nepostupující družstvo. 

 Chybělo málo, proměnit jednu penaltu. I přestože byli chlapci po prohře ve-

lice smutní, myslím si, že postupem času si uvědomili, 

jakého úspěchu dosáhli. Všem našim fotbalistům děkuji 

za krásný sportovní zážitek a hru v duchu „FAIR 

PLAY.“ 

Naši reprezentanti jmenovitě:  

2.třída: Nýdrle Šimon, Hropko Samuel, Barila Vladimír 

3.třída : Arteňuk Ondřej, Danko David, Holman Tomáš, 

Martinec Denis, Mucha David, Vohnout Patrik 

5.třída : Horák Denis, Krejčík Dominik, Škaloud Jan, Laušman Matěj, Šolc Jakub, 

Ječný Štěpán, Plesar Ondřej   

            Mgr. Iveta Malá 
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Čarodějnické olympijské hry  

Příběhy našich sousedů 

 Ve středu 27. dubna 2022 proběhla slavnostní prezentace projektu Příběhy 

našich sousedů. Projektu se zúčastnilo šest žá-

ků sedmého ročníku, kteří se od září do dubna 

scházeli a zpracovávali paměti paní Evy Bílkové. 

Projektu se zúčastnili: Nikol Balcarová, Ester 

Fidrichová, Anežka Kecerová, Eliška Martínko-

vá, Lukáš Burián, Thang Ngo Viet.  

 A jak to vše probíhalo? Na začátku školní-

ho roku jsme prošli několika workshopy, které 

pojednávali o získávání materiálu a jeho zpracování, práci s diktafonem. Poté 

jsme vyrazili autobusem za naší pamětnicí do jičínského archivu. Poslechli jsme si 

zajímavé vyprávění života paní Bílkové, která svůj životní příběh vyprávěla velmi 

poutavě.  

 Poté jsme se několikrát sešli a zpracovávali vypravování do audioreportáže, 

kterou jsme prezentovali na slavnostním odpoledni, které proběhlo v jičínském 

zámku za přítomnosti poroty. Celé představení naší práce skončilo velice dobře. 

Děkuji všem zúčastněným za plné nasazení při práci na projektu.  

Mgr. Nikola Ryklová 

     Letošní čarodějnické řádění bylo ve jménu sportu a olympijských her. Pohybu 

není nikdy dost, proto i naše malé čarodějnictvo plnilo neobvyklé sportovní dis-

ciplíny. Po sportu však vždycky vyhládne a je potřeba dodat energii – třeba  

i opečeným vuřtíkem. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Veronika Karešová 
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Veselá básnička 

     Naše škola se zapojila do celostátního sportovní-

ho projektu. Pan Mgr. Váňa objíždí přes dvě sta 

škol, kde na základě výsledků družstev ze sportov-

ních aktivit vybere několik žáků do finále, které se 

bude konat v Poděbradech. Žáci soutěžili ve fotba-

lu, florbalu, házení balónů tenisovou raketou do ko-

šů, apod. Družstva byla namíchána ze žáků různých 

ročníků, aby nedocházelo k převaze starších a silnějších. Členové družstva museli 

spolupracovat a pomáhat si navzájem. Na závěr se utkalo několik žáků 

v dovednostních disciplínách s míčem a nejlepší z nich se už těší na finále 

v Poděbradech. 

Mgr. Veronika Karešová 

Sportovní program Mgr. Jana Váni 

 Dne 4. 5. 2022 se uskutečnila v aule školy recitační soutěž  

VESELÁ BÁSNIČKA. Po dlouhé covidové odmlce to bylo příjemné zpestření jar-

ních dní.  

Této soutěže se zúčastnili recitátoři z jednotlivých tříd, kteří přednesli naučené 

texty nejen porotě, ale i spolužákům, rodičům, prarodičům. V letošní porotě za-

sedali: pí. Hálová, pí. Šedivá, pí. uč. Janoušková. 

Děti byly rozdělené do pěti kategorií, přičemž první kategorie byla speciální.  

2. - 3. třída:  

1. Musilová N. – Kakao 

2. Novák V. – Na té naší pouti 

3. Škaloudová N. – Apríl 

4. - 5. třída:   

1. Kecerová J. - Muzeum 

2. Maštálka J. – Dva husité 

3. Vokálová L. – Pět ježibab 

6 .- 7. třída:  

1. Rukavičková A. – Lesní studánka 

2. Holmanová T. - Tulikráska 

3. Havlíková N. – 1. láska 

8. -  9. třída: 

1. Heršálková N. – Zlatý kolovrat 

2. Lisá B. - Polednice 

3. Urban L. - Polednice 

KVĚTEN 

Mgr. Iveta Malá 
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     Dne 9. května 2022 se vybraní žáci zúčastnili okresního kola dopravní soutěže 

mladých cyklistů, která se konala v Jičíně. Žáci měli za úkol splnit čtyři soutěžní 

disciplíny. 

 pravidla provozu na pozemních komunikacích – teoretická část – test 

 pravidla provozu na pozemních komunikacích – praktická část – jízda po do-

pravním hřišti, kde žáci museli v časovém intervalu 5 minut zastavit dle pra-

videl silničního provozu u daných stanovišť dle daného pořadí. 

 jízda zručnosti na kole – 9 překážek  

 zásady poskytování první pomoci – praktická část (zabezpečení místa neho-

dy, masivní krvácení, bezvědomí, úraz hlavy, zlomenina, zaklíněný předmět 

v ráně) 

 Celý tým odvedl výborný výkon a jednotliví účastníci se svého úkolu zhostili 

výborně. V silné konkurenci škol si vedli velmi dobře a dosáhli krásných výsledků. 

Mladší žáci (Lucas Jampílek, Jakub Šolc, Beáta Komárková, Elen Zahradníčková) 

se umístili na krásném druhém místě.   

Starší žáci ve složení: David Kejzral, Štěpán Moravec, Natálie Havlíková, Adéla 

Kůtová, se také umístili ve své kategorii na druhém místě. 

Uznání a pochvalu si zaslouží všichni zúčastnění, kteří dali do výkonu všechnu 

snahu i nadšení a vzorně reprezentovali ZŠ a MŠ Libáň. 

Soutěžili v ní pouze prvňáčci, kteří od poroty dostali čestné uznání a sladkou od-

měnu. Kategorie 2.– 3. třídy se sedmnácti účastníky byla nejpočetnější. 

Celou soutěž moderovaly žákyně z 6. a 7. třídy: Tereza Stoklasová a Anežka Ke-

cerová. 

Všem recitátorům děkujeme za jejich účast, odvahu a těšíme se na příští ročník 

této soutěže. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Iveta Malá 

Dopravní soutěž mladých cyklistů 

Mgr. Martina Jampílková 
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Po dvou letech jsme se opět vydali do zahraničí. Naše cesta znovu vedla  

na britské ostrovy. Vše započalo v neděli 8. 5. 2022, kdy jsme se sešli na libáň-

ském náměstí. Tam jsme nasedli do autobusu a vydali se směrem do Prahy. 

V hlavním městě k nám přistoupila paní 

průvodkyně a také páni řidiči, kteří nás 

bezpečně odvezli do ciziny a na konci 

týdne zase přivezli zpět. Naše cesta po-

kračovala do Tachova, kde se k nám při-

dala tamní základní škola. Celkem nás do 

Velké Británie odjelo 58.  

Po dlouhé cestě, která vedla přes 

Německo, Belgii a Francii, jsme se euro-

tunelem přemístili do anglického města Folkestone, odkud jsme dále pokračovali 

až do Londýna. Tam nás hned první den čekala procházka městem a poznání zná-

mých památek. Zastavili jsme se u Tower, kde jsou uloženy královské korunovač-

ní klenoty. Prošli jsme se po zvedacím mostě Tower Bridge. Došli jsme až 

k Monumentu, což je dodnes připomín-

kou rozsáhlého požáru, který postihl 

Londýn v 17. století. Poslední naší za-

stávkou byla vyhlídka u katedrály  

sv. Pavla. 

 Druhý den nás čekala studia War-

ner Bros., což jsou filmová studia 

Harryho Pottera. Ve studiích jsme vi-

děli mnoho rekvizit, kostýmů 

z natáčení tohoto fenoménu. Prošli jsme se například Příčnou ulicí, nahlédli jsme 

do Gringottovy banky nebo do domu Dursleyových v Zobí ulici, ochutnali máslový 

ležák. Každý si jistě našel to své, co mohl obdivovat. Jistě i ten, který není zary-

tým fanouškem Harryho Pottera. 

 Ve středu jsme navštívili přímoř-

ská města Eastbourne a Brighton. 

V Eastbourne jsme také po celý náš 

pobyt přespávali.  

 Po návštěvě bílý útesů Seven 

Sisters Cliffs, jsme se přesunuli do 

jednoho z nejznámějších lázeňských 

měst jižní Anglie, Brightonu.  

  

Za Harrym Potterem a za mořem 
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 Navštívili jsme nejprve centrum mořského světa 

Sea life, kde jsme se seznámili a prohlédli si různé moř-

ské živočichy. Došli jsme také až k moři, kde se někteří 

z nás i smočili (nechtěně). Užili jsme si krásné dopoledne 

u moře, po kterém jsme se přemístili do centra města. 

Navštívili jsme Royal Pavilion, který nechal postavit an-

glický král Jiří IV. Tento architektonický skvost je prá-

vem nazýván britský Tádž Mahal. Po něm následoval roz-

chod, který jsme využili k nákupu drobných suvenýrů.  

 Poslední den pobytu jsme navštívili opět Londýn. Na-

vštívili jsme nultý poledník v Greenwich, prošli jsme pě-

ším tunelem pod Temží. Shlédli jsme na Londýn z výšky London Eye, což byl jistě 

pro všechny velký zážitek a pro některé také zkouška odvahy. Poté jsme pokra-

čovali dále přes most Westminster Bridge k Houses of Parliament. Nezbytnou 

fotku jsme udělali u Big Ben. Prošli jsme St. James´s Park až 

k Buckinghamskému paláci. Na Piccadilly Circus jsme měli rozchod a po něm jsme 

se navštívili čínskou čtvrť Soho, Leicester Square a Trafalgar Square. 

 Po prohlídce města jsme se nalodili na Uber Boat a přemístili jsme se 

k londýnské O2 aréně, kde na nás již čekali páni řidiči a drobná večeře před od-

jezdem domů. Ač naprosto vyčerpaní, ale plni nových zážitků jsme se před  

18. hodinou tamního času rozloučili s Londýnem, nasedli do autobusu a rozjeli se 

domů.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Nikola Ryklová a Bc. Jitka Králová, DiS. 
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 Den bláznivých ponožek byl opět jeden z úspěšných dnů z projektu Hrdé 

školy, který tentokrát připadnul na 11. května 2022. Ačkoliv tento den zavládlo 

teplejší počasí, nikdo se nebál obléknout se do pono-

žek. První stupeň se této výzvy zhostil velmi zodpověd-

ně, jednak nebylo žádné dítko, které by zapomnělo  

na své bláznivé ponožky, ale zároveň své ponožkové 

outfity doplnily stejně barevnými plyšáky. Ani učitel-

ský sbor neotálel a přidal se ke svým žákům. Některé 

odvážlivce nejspíše doma navštívili Lichožrouti a přišli s každou ponožkou jinou. 

Dokonce jsme mohli na chodbě zahlédnout některé 

žáky, kteří se pokoušeli o výměnu svých ponožek na-

vzájem. V rámci dodržování hygienických zásad  

a opatření, bylo této vzájemné výměně ponožek peda-

gogickými pracovníky včas zabráněno. Poctivě vyhrnu-

té ponožky až ke kolenům, staré pletené ponožky  

od babičky i ponožky s vtipnými motivy zvířat nás provázely celý den. 

 

Bc. Hana Zimovčáková a Adéla Rukavičková  

Ponožkový den 

Český den proti rakovině 

 V letošním roce se již po 26. konala sbírka na boj proti rako-

vině. Každý rok je tato akce zaměřena na různý typ rakoviny. Le-

tos to bylo na rakovinu děložního čípku a varlat. 

 Hlavním cílem této sbírky je především upozornění a preven-

ce daného problému. V případě zakoupení kytičky měsíčku lékař-

ského je předán i leták s informacemi o prevenci rakoviny. 

 Výtěžek ze sbírky putuje zejména na programy preventivní, zlepšení kvality 

života onkologických pacientů, podpora onkologického výzkumu a přístrojového vy-

bavení onkologických pracovišť.  

 I naše škola se opět zapojila do této akce. Čtyři žáci a žákyně z deváté třídy 

se stali 11. května dobrovolníky. Ve žlutých tričkách jste je mohli potkat v ulicích 

našeho města, jak kytičky s letáčky nabízeli a informovali o této sbírce. 

Podařilo se jim nabídnout necelých 250 květin měsíčku lékařského, a tím získat fi-

nanční částku 6 479,- Kč na prevenci a boj se zhoubnými nádory.  

Tímto děkujeme našim dobrovolníkům za jejich nadšení a pomoc. 

Jiřina Zahradníčková, DiS. 
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 V květnu už příroda procitla, rozkvetla spousta květin a stromy obrazily lis-

tím. Nastal tedy vhodný čas na posbírání materiálu na rostlinnou část poznávač-

ky. Živočichy máme vždy připravené jako 

prezentaci z obrázků. Kdo chce být úspěšný, 

musí svoje znalosti vyzkoušet na 25 vzor-

cích rostlin a 25 ukázkách z řad živočichů. 

Svoje dovednosti testují žáci druhého stup-

ně. Letos jim soutěž zpříjemnila svým poví-

dáním o škůdcích v zahradách paní učitelka 

Zimovčáková, která se podělila o své za-

hrádkářské zkušenosti. 

 Nejúspěšnějším se stal Jan Veselý s 31 body. Jako druhý se umístil Jakub 

Zahradníček s 28, 5 body a bronzové místo patřilo Amálii Rukavičkové s 28 bo-

dy. Rozdíly jsou minimální a máme radost, že zájem o toto nelehké téma 

v praktickém provedení neupadá a účastníci se nám pravidelně vracejí a stále se 

zlepšují. 

Mgr. Kateřina Janoušková a Mgr. Martina Jampílková 
 

Poznávačka rostlin a živočichů 

Mé toulky za zvěří 

 Stejně jako každý rok se naši žáci zúčastnili 

výtvarné soutěže konané OMS Jičín. 

 Letos jsme byli opět úspěšní a naše žákyně  

7. A  Kristýna  Beránková se umístila na druhém 

místě ve své kategorii a na 7. místě v republice. 

Namalovala obrázek: Kuna - technikou akvarelu.  

Kristýna si vyzvedla ocenění přímo v Lysé nad La-

bem, kam si udělala výlet s rodiči. 

 Díky účasti v soutěži si nejenom ona mohla vyzkoušet mnoho různých vý-

tvarných technik, malovat na dané téma a prověřit své výtvarné dovednosti. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Jana Betty Hofmanová 
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 Letošní deváťáci přišli s originálním nápadem na to, jak si zpestřit školní 

docházku. Den bez tašek, alias no backpack day, byl den, kdy si děti i personál 

školy, museli přinést učebnice a školní potřeby v čemkoliv jiném, než je školní 

batoh. Účast byla hojná a originálními nápady se nešetřilo. Nákupní košík, chleb-

ník či nafukovací raft patřily mezi nejlepší nápady. Všichni jsme si tento den užili 

a budeme na něj dlouho vzpomínat. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Bára Lisá, 9. A 

  

No backpack day 

Divadélko ve 2. třídě 

 Dne 19. 5. 202 navštívila paní učitelka Zimovčáková  

třídu 2. A. V rámci hodiny ČJ nám za doprovodu příjemné 

hudby zahrála pohádku O Perníkové chaloupce za pomocí 

Pohádkového kufříku. Tato didaktická pomůcka je skvělou 

cestou k rozvoji předčtenářské a čtenářské gramotnosti. 

Děti si procvičily mimo jiné myšlení, postřeh, představi-

vost, sluchové vnímání, aktivní naslouchání, etické cítění  

a empatii. Děti byly divadlem velmi 

zaujaty, nejvíce ocenily věrohodný 

a opravdu strašidelný hlas čaroděj-

nice a naříkání Jeníčka. Radostná a vytřeštěná očka potvrdila 

dětskou spokojenost. Děti byly odměněny sladkostí a obráz-

kovou pohádkou, kterou si mohly přečíst se svými rodiči 

v pohodlí domova. Paní učitelka musela přislíbit, že je 

v nejbližší době opět navštíví s další pohádkou.  

 

Bc. Hana Zimovčáková 
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 Ve středu 25.5. proběhlo po covidové odmlce, kdy se Slavíček uskutečnil 

v online formě, další tentokrát konečně „zase normální“ kolo. 

A tak mohla tato tradiční pěvecká přehlídka přivítat nejen soutěžící, ale i jejich 

rodiče a další diváky. Začalo se vzpomínkově s video-

prezentací minulých kol i připomenutím doby se záka-

zem zpěvu. 

 Letos se soutěžilo v kategoriích: sólový zpěv  

a skupinový zpěv. Druhá skupina byla určena pro 

všechny ty, kterým by jinak ostych nedovolil se zú-

častnit a jak se říká: ve dvou se to lépe táhne. A tak 

vznikala zajímavá spojení hlasů a měli jsme možnost vyslechnout i kánon, který 

porota ocenila. Letošní porota byla následující: paní učitelka Podzimková,  paní 

učitelka Kosinová, paní asistentka Zahradníčková, pan učitel Benda a paní učitel-

ka Hofmanová. Hlasování bylo jednoznačné a porota se shodla. Celým programem 

provázela moderátorka Bára Lisá z 9.A. V době, kdy se porota radila, vystoupilo 

pěvecké duo – Amálka Rukavičková a Terezka Holmanová. Děvčata krásně zazpí-

vala pásmo lidových písní. 

 Nakonec bylo vyhlášeno výsledné pořadí. Vítězové si odnesli diplom, ozdob-

nou placku s logem Slavíčka a také ně-

jakou dobrůtku. Ti zlatí pak dostali 

ještě sošku ptáčka slavíčka, kterou 

vytiskl pan učitel Benda na školní 3D 

tiskárně. I to bylo nové. Přejme Sla-

víčkovi mnoho úspěchů do dalších let  

a hlavně mnoho nadšených zpěváčků, 

kteří nás nepřestanou utvrzovat v tom, že ti, co zpívají, nám otvírají svá srdce. 

Následuje pořadí : 

Kategorie sólový zpěv :  

 1. místo : Johana Kecerová – My sme Valaši 

 2. místo : Anežka Rohlíčková – Grónská písnička 

 3. místo : Lilien Jampílková – Rybička maličká 

Kategorie pěvecké skupiny:  

 1. místo:Michaela Vlková + Tereza Jirásková – Bratře Kubo 

 2. místo: Šárka Loudová  + Markéta Pokorná – Protože to nevzdám 

 3. místo: Markéta Steklá + Nikola Šonová – Bratře Kubo 

 

Mgr. Jana Betty Hofmanová 

Libáňský slavíček 
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 Mezi libáňské seniory zavítali žáci základní školy s divadelním programem  

a dárečky.  

 Žáci 7. A ve spolupráci s učitelkami a paní asistentkou vyrobili „Jarní plac-

ky“, které zachycují spolupráci žáků a seniorů. Na placce jsou dvě ruce, co se ví-

tají, a placku zdobí sušená sedmikráska. 

 Žáci 2. A vystoupili v Bytovém komplexu „Samanit“ s divadelním představe-

ním „Červená karkulka“.  Z dětí vyzařoval obrovský elán, veselost a radost 

z pohybu, smály se na celé okolí a ještě přitom zpívaly. Tato úžasná atmosféra se 

přenesla i na publikum, které jejich výkony opakovaně odměnilo potleskem.  

„Jsme moc rádi, že děti mezi nás chodí. Jsou to taková sluníčka, která nás moc 

potěší,“ uvedla jedna babička. Babičkám a dědečkům se představení moc líbilo. 

Děkujeme za spolupráci a vzájemnou pomoc. Akce proběhla za podpory projektu 

MAP pro ORP Jičín II v rámci aktivity Otevřeno pro vzdělání.  

Plackohraní 

Lenka Ječná  
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ČERVEN 
Pyžamový den  

 Naše škola oslavila dětský den netradičním způso-

bem. Kdo nebyl suchar, pořádně se odvázal a poodkryl 

nám tajemství svého nočního oblečení. Saténové košilky, 

spací čepičky, klapky na oči, župánky různých materiálů  

i barev, dokonce i chlupaté spací overaly našly své místo 

v řadách pedagogů. Překvapením 

bylo zjištění, že usínání s plyšákem není pouze oblíbe-

nou činností dětí, ale podle průzkumu i dospělých, což 

se potvrdilo i v naší škole. Opět toho bylo hodně 

k vidění.  

 

 

Bc. Hana Zimovčáková a Adéla Rukavičková 

Sraz absolventů 2021 

 Před rokem 2. června 2021 jsme si s tehdejší devítkou slíbili, že se za rok 

sejdeme a popovídáme si, jak se komu daří. Každý žák si napsal dopis pro své bu-

doucí o rok starší já, pečlivě si to zalepil do obálky a na rok si ho u mě ponechal.  

A opravdu jsme se letos přesně 2. června 2022 ve čtvrtek v 16 hodin v jejich bý-

valé třídě sešli a velice pěkně a mile si povyprávěli, kdo je na jaké škole, jaké to 

tam je a samozřejmě i malinko zavzpomínali na dobu základky. 

 

 

 

 

Mgr. Kateřina Janoušková 
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IQ Park Liberec 

Mgr. Iveta Malá a Mgr. Stanislava Košková 

Cyklovýlet na Bučický mlýn 

 Pokud to je jen trochu možné a počasí dovolí, snažíme se žáky rozvíjet po 

sportovní stránce i výletem na kolách. Tradičním cílem našeho cyklistického vý-

konu se stává Bučický mlýn. Letos ten den připadl na 9. června. Hned ráno jsme 

se sešli u školy a vysvětlili si, že cílem našeho sportování je vrátit se všichni ke 

škole v pořádku. Naše cesta vedla po silnici na Kopidlno, po hrázi, kolem sádek  

a pak převážně lesem. Je to pohodová nenáročná projížďka, kterou zvládají i žá-

ci, kteří nejsou trénovaní a na kole nejezdí tak často. Občas se stane, že tato 

projížďka je natolik líbivá, že děti prohlásí, že sem pojedou i s rodiči. Anebo  

za to mohou vynikající hranolky, které si zde za odměnu kupujeme? 

Mgr. Kateřina Janoušková, Mgr. Milan Valnoha, Jiřina Zahradníčková, DiS. 
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Školní výlet do Jičína 

Výlet do Jičína 

Dne 9.6.2022 jsme byli na výletě v Jičíně. Byli 

jsme v muzeu a v zámeckém parku, šli jsme lipo-

vou alejí. Byli jsme v lodžii, viděli jsme park  

Libosad. Výlet se mi líbil! 

Pozdrav z Jičína 

Maminko a tatínku, posílám vám pozdrav z Jičína. Mám vás ráda a těším se na vás. 

Vaše Lenička 

Lenka Cukrová, 2. A 

 

 V červnu vystoupila 2. A. pod vedením paní učitelky J. Šmejcové a asistent-

ky A. Rukavičkové v MŠ Libáň s dětským muzikálem Červená Karkulka.  Předsta-

vení bylo secvičeno v rámci oslav dětského dne. Děti se pečlivě na vystoupení při-

pravovaly a postupně se u nich objevovala malá tréma, ale ta byla velmi rychle za-

žehnána usměvavými tvářičkami ratolestí MŠ. Představení proběhlo nad očekává-

ní dobře a malí účinkující byli obdarováni sladkou odměnou. Pro velký úspěch se 

vystoupení opakovalo, tentokrát v ZŠ Libáň. Konalo se 10. 6. 2022 na terase ško-

ly, kde se muzikál hrál pro Bystřickou MŠ. I zde děti odcházely za velkého po-

tlesku. Účinkujícím druháčkům se zpívání a hraní zalíbilo natolik, že už teď vy-

myšlejí a spřádají plány na další muzikál.  

 

Adéla Rukavičková 

Na náš výlet jsme si upekli bublaninu. V Libosadu jsme 

pak měli piknik. 

Muzikál Červená Karkulka 
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Spaní ve škole 

 

 

 Dne 16. 6. se děti ze 3. třídy rozhodly přespat ve škole. Na tuto akci se 

velice těšily, protože byla první „tohoto rázu.“ Již minulý školní rok jsme spaní 

plánovali, ale covidová situace nám vše pozastavila. Nenechali jsme se však 

„odradit“ a letos se nám plán splnil. 

V 17 hod. si děti přinesly věci na přespání, které 

si uložily v naší nové „noclehárně“ ve třídě 3.A. 

Poté jsme se vydali „hurá“ za sportem  

na školní hřiště. Zde jsme si zahráli společně 

s novými kamarády ze 6. třídy vybíjenou. Násle-

dovaly soutěže družstev v netradičních disciplí-

nách. Nakonec se naše sportovní klání ukončilo fotbálkem nebo skákáním na 

žíněnce v sektoru skoku vysokém. 

V průběhu sportování si děti „odskočily“ připravit svoji večeři, což byly tousty 

se zeleninovou přílohou. 

Pohyb na čerstvém vzduchu děti tak vysílil, že 

tousty mizely pod očima..  

V pozdních večerních hodinách nesměla chy-

bět stezka odvahy, kterou téměř všichni 

úspěšně zvládli. 

Po vyčistění zoubků si děti vlezly do svých no-

vých postýlek a s pohádkovými příběhy usínaly 

jeden po dru-

hém. 

Ráno na nás čekalo sladké překvapení od našich 

maminek, a to ve formě napečených koláčů, 

bublanin, bábovek, muffinů atd. Po výborné sní-

dani se uklízelo „jedna radost“  a poté jsme se 

vypravili na plavání do Jičína. 

Ráda bych tímto poděkovala našim úžasným ma-

minkám za sladkou snídani. Velké díky si také 

zaslouží p. asistentka L. Ječná, která nám po-

máhala v kuchyni a p. asistentka A. Švarcová za 

přípravu stezky odvahy. 

 

Mgr. Iveta Malá 
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Den dětí 

 I přes posunutý termín na 15.6. 2022 bylo zřejmé, že oslava a den bez uče-

ní bude vydařený… 

Po několika letech opět školní zahradu 

„obsadili“ profesionální hasiči ze sboru 

záchranářů v Jičíně ve spolupráci 

s dobrovolnými hasiči v Libáni. Na stano-

vištích si všichni žáci mohli vyzkoušet jíz-

du na provizorní lanové skluzavce, vodní 

útok i s přesunem „zraněných“ nebo  prou-

dem vody hasit maketu hořícího domu.  

Za hlasité podpory dětí probíhalo několi-

krát i slaňování ze střechy školy. Tento zážitek si nenechali ujít i někteří dospě-

láci z řad zaměstnanců! Okruh stanovišť uzaví-

ral  Nprap. Vladislav Kosina—kriminalistický 

technik  ČP Jičín. Ukázky z oblasti trasologie  

a daktyloskopie zaujaly naprosto všechny! Děti 

se se zájmem dotazovaly i na samotné povolání, 

pracovní náplň policisty, osobní zkušenosti  

v konkrétních případech a situacích. Odnesly si 

vlastní otisk prstů nebo chodidla bylo už jen 

sladkou tečkou na závěr. 

 Slunečné počasí umocnilo příjemnou atmosféru a doufám, že se všem při-

pravený program líbil. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Alena Kocourková 
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Výlet deváté třídy 

David Horák, 9. A 

 V úterý dne 14. 6. 2022 naše třída 9.A vyjela na výlet na Malou Skálu  

na rafty a kánoe. Vyrazili jsme ráno z autobusového nádraží, první zastávka by-

la v Jičíně, druhá byla v Turnově, kde jsme přešli na vlak, kterým jsme dojeli 

na Malou skálu. Odtamtud jsme šli na základnu raftů a kánoí.  Po poučení in-

struktorem jsme se konečně nalodili na lodě a dlouhou cestou přes řeku jsme 

dojeli do restaurace Zrcadlová koza, kde jsme si dali oběd a nějaké to pitíčko. 

Když hodinová pauza skončila, vyjeli jsme znovu na řeku Jizeru a dojeli do úpl-

ného cíle. Vrátili jsme lodě a půjčili 

nám koloběžky.  

 Pro někoho byla cesta náročná, 

ale všichni to nakonec zvládli, i ty ko-

loběžky jsme vrátili. Ti, co se nebáli, 

že jim ujede vlak, si dali i zmrzlinu. 

Cesta domů byla velmi zábavná, ale  

i velmi časově náročná. 

ZOO Liberec 

 S našimi kamarády z 9. třídy jsme vyrazili dne 20. 6. 2022 do Zoo 

v Liberci. Hodně jsme se báli toho, aby nám počasí přálo. Hned po vstupu  

do Zoo jsme si dali svačinku a pak se vydali na prohlídku. Viděli jsme zajímavá 

zvířata, dokonce i malá mláďata. Roztomilá byla malá žirafka a zebra, gazelky, 

lachtani. V pavilonu tropů jsme viděli dlouhou krajtu, různé druhy varanů, malé 

pralesničky. V pavilonu šelem jsme navštívili chloubu liberecké Zoo, bílého tyg-

ra a také i krále zvířat, lva. Výlet se vydařil, počasí nám přálo. 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Stanislava Kosinová 
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HOP Aréna 

 Bylo to moc super. Ráno jsme jeli na zámek Sychrov, kde jsme měli pře-

stávku. Podívali jsme se do zahrad a na nádvoří. Nádvoří bylo moc hezké a byla 

tam i fontána, kam lidé házeli mince. I já jsem tam jednu hodila. Když už jsme 

dojeli do Hop Arény, tak jsme se moc těšila. Ten, kdo neměl protiskluzové po-

nožky, si je musel koupit. A potom to začalo. Všichni si začali zkoušet trampolí-

ny, horolezeckou stěnu atd. Nejtěžší bylo se dostat z molitanové jámy, to bylo 

náročné. Po hodině jsme skončili a šli načerpat síly do McDonald´s. Cesta zpět 

do Libáně byla dlouhá a po návratu jsme se všichni rozešli k domovům. 

 
Šarlota Kamila Macounová, 7. A 

 

 Školní výlet hodnotím na 100%. 

Výlet mě bavil, protože obsahoval 

sport, a to mě baví. 

 Jako první jsme jeli do zahrad 

Sychrova – nasvačit se, udělat si něja-

ké fotky. Bavili jsme se s kamarády  

a dělali srandu. Pak jsme jeli do Liber-

ce do Hop arény. Hned, jak jsme tam 

vešli, kupovali jsme si protiskluzové 

ponožky, kdo je ještě neměl. Pak jsme dostali náramky na ruku a šli jsme si odlo-

žit věci do skříněk a převléct se. Potom jsme se všichni sešli a paní nám povídala, 

co můžeme dělat. Trochu mě mrzelo, že nemůžeme používat kladinu jako kladinu 

na gymnastiku, takže jsme z toho nemohli skákat. Paní dopovídala a slovo si vzal 

instruktor, poučil nás, že první salta budou do molitanů a on si nás u toho pro-

hlédne a případně nás pak bude učit, abychom se zlepšili ve frontflipech i back-

flipech, vlastně jsme mohli zkusit jakýkoli cvik. Šli jsme skákat a užívat si. Nau-

čila jsem se pár nových triků a kombinaci cviků. Moc jsem si to užila, natáčeli 

jsme si i videa. 

 Po skončení času na trampolíny jsme se šli převléct a vydali jsme se na 

oběd do McDonaldu. Kdo chtěl, mohl i do KFC. Tam jsme si objednávali oběd ne-

bo něco na občerstvení. Když jsme dojedli a dopili, nastoupili jsme do autobusu  

a pak už jsme jeli domů. Moc jsem si to všechno užila, toto je můj ideální výlet. 

 

Kristýna Linhartová, 8.A 
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Procházka historickou Prahou 

 

 

 Ve čtvrtek 16. 6. 2022 jsme společně s pátou třídou navštívili centrum his-

torické Prahy. Ráno jsme nasedli v Libáni 

do autobusu a vyrazili jsme směr Praha.  

Po příjezdu jsme si řekli základní bezpeč-

nostní pravidla výletu a vyrazili.  

 Nejprve jsme se od Hlavního nádraží 

prošli kolem budovy Státní opery. Zastavili 

jsme se u Národního muzea, kde jsme si  

o něm pověděli nějaké zajímavosti. Poté 

jsme pokračovali přes Václavské náměstí 

na Národní třídu, kde jsme se zastavili u Národního divadla. I tam jsme si řekli 

pár zajímavých informací.  

 Přešli jsme na Kampu, kde jsme 

si dali svačinovou pauzu. Odtud jsme 

pokračovali kolem Werichovy vily až 

na Hrad. Tam nás dohnalo velmi slun-

né počasí a bylo nutné doplnit zásoby 

vody.  

 U Hradu náš výlet nekončil.  

Při zpáteční cestě jsme se zastavili  

v McDonald´s, kde jsme se najedli do 

sytosti. Výlet jsme si všichni užili, i když nás mrzelo, že jsme nestihli navštívit 

Staroměstské náměstí.  

Mgr. Nikola Ryklová 
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Jedličkův ústav 

 V rámci prevence předcházení vzniku možného postižení bylo umožněno vy-

braným žákům z 9. A. dne 16. 6. 2022 navštívit Jedličkův ústav v Liberci. Jelikož 

jsme dětem chtěli přivést drobné pozornosti, uspořádali jsme týden před odjez-

dem sbírku. Organizátorka sbírky 

byla mile překvapena velkým množ-

stvím darovaných hraček, které žáci 

i učitelský sbor pro děti přinesli. 

 Při příchodu na nás čekalo milé 

překvapení, jednak si pro nás děti 

připravili občerstvení, ale také nám 

vyrobily krásná papírová srdíčka, 

která jsme si mohli odnést domů  

na památku. Byli jsme všichni dojati 

už na začátku exkurze. Následovalo 

setkání s odbornou pracovnicí, která 

nás provedla po budově a vysvětlila 

nám způsob práce s dětmi, které navštěvují ZŠ a MŠ 

v Jedličkově ústavu. Naši žáci navštívili místnosti 

rozvíjející základní smysly (Snoezelen a multisenzo-

rickou místnost), kde si vyzkoušeli veškeré pomůcky, 

které jsou využívány při práci s dětmi se speciálními 

vzdělávacími potřebami.  Nejvíce naše žáky zaujali 

gelové senzorické podložky, 

podsvícené pískoviště a vib-

rační lehátko.   

 Druhou polovinu exkur-

ze jsme strávili ve třídách, 

kde se žáci aktivně zapojili 

do dopoledního programu dětí z MŠ. Na závěr jsme kaž-

dému malému žáčkovi na rozloučenou darovali plyšovou 

hračku, kterou si mohl odnést domů. Den byl provázen 

rozporuplnými emocemi, přesto jsme každý odcházeli 

s díky, že jsme zdraví. 

 

Bc. Hana Zimovčáková 
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Exkurze Úřad práce Jičín 

 

 

 V celoročním projektu Recyklohraní jsme byli natolik úspěšní, že jsme 

vyhráli peněžní odměnu, za kterou naši nejmenší vyrazili na výlet na nedale-

kou Farmu Košík. Tam viděli spoustu zvířat, která na farmě žijí. Farmou je 

provedla majitelka paní Havlová.  

 Výlet se velmi vydařil a dětem se velmi líbil.  

Kolektiv učitelek 

Návštěva Farmy Košík  

 Na konci školního roku se v osmých třídách otevírá otázka výběru SŠ či SOU, 

s čím se musí žáci popasovat během prvního pololetí v osmých třídách. Návštěva 

Úřadu práce v Jičíně je vždy první vlaštovkou, se kterou  se pravidelně začíná  

a má žákům pomoci při jejich nelehkém rozhodování. Dne 22. 6. 2022 jsme linko-

vým autobusem vyrazili do Jičína. V 9:15 nás na Úřadu práce přivítala paní Barbora 

Pavelková. Pro žáky měla připravenou prezentaci, odpovídala na dotazy a určitě 

dobře provedla žáky počátečním seznámením se s průběhem přijímacího řízení  

a hlavně kritérii výběru povolání.  

 

Mgr. Kateřina Janoušková 
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Stanování ve škole 

 Úplně nová akce—stanování na zahradě školy se sportováním—vzešla z nápadů 

žáků, kteří rádi se svém volném čase sportují a hrají turnaje v různých disciplí-

nách. V úterý 21. 6. 2022 v 16:30 přišlo třiadvacet odvážných táborníků z druhého 

stupně. Prvním úkolem bylo připravit a postavit si stany na spaní.  

 Na papíře to  vypadá jednoduše, praxe byla malinko odlišná a občas jsme se 

pěkně zapotili. Po těžké práci musí přijít odměna—v našem případě vlastnoručně 

připravená večeře—opečené špekáčky. Dalším bodem našeho programu byly vše-

možně sportovně založené hry a zápasy ve fotbalu, přehazované a pinpongu. Nej-

větší úspěch ale bezesporu měla noční schovávaná. Škola za tmy je opravdu straši-

delné místo! 

 O půlnoci jsme se rozhodli pomalu přesunout do stanů, ale zážitků bylo mnoho 

a hned usnout nešlo. Naše stanování jsme uzavřeli společnou snídaní a osobní ranní 

hygienou. 

 Stanování ve škole se určitě stane akcí, která stojí za zopakování.  

 

Mgr. Kateřina Janoušková, Mgr. Veronika Karešová 
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Spaní ve škole—9. A 

 

 

Žáci 9.A si užili poslední chvilky ve škole. 
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Projekty 

Pod olympijskými kruhy—6. A 

 Se šesťáky jsme letos uskutečnili třídní projekt na téma Pod olympijskými 

kruhy. Hodilo se nám i to, že letos probíhaly Zimní 

olympijské hry  v Pekingu. Všichni jsme olympiádu 

bedlivě sledovali a fandili našim sportovcům.  

 My jsme si v rámci třídy olympiádu připomně-

li ještě několik několikrát. Vytvářeli jsme referá-

ty na různá té-

mata. V rámci 

referátů jsme 

se seznámili s významnými českými sportovci, 

kteří se zapsali do historie zimních olympijských 

her, jako například Ester Ledecká, Dominik Ha-

šek, Jaromír Jágr, Aleš Valenta a další.  

 Někteří 

měli za úkol seznámit spolužáky s konkrétními 

olympijskými hrami, které se konaly od roku 

1994, nebo s disciplínami, ve kterých se v rámci 

ZOH soutěží.  

 Poslední aktivitou v rámci tohoto projektu 

byl tzv. barevný týden, kdy jsme si každý den ob-

lékli tričko či nějaký jiný svrchní díl oblečení v bar-

vě olympijských kruhů. Sehnat oblečení v některých 

barvách byl opravdu oříšek.  

 Projekt se nám velmi vydařil a barevný týden 

se ve svém průběhu stával oblíbenějším.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Nikola Ryklová 
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Strom 7. A 

Johana Martínková, 7. A 



52 

 

Patronství 9. A  

Pečení 1.A ve spolupráci s 9.A 

 Deváťáci si pro své prvňáčky přichystali chutné zákusky. Nejvíce vedl perník 

a dýňové placky. Po společném hodování jsme si pinkali s nafukovacími balónky.  

Dopoledne jsme si společně velmi užili.   

Čarodějnice 1. A s 9. A 

 Dalším pokračováním spolupráce 9.A s 1.A bylo čarodějnické tvoření. Velkými 

pomocníky nám byla rulička od toaletního papíru. Na ni jsme společně přilepili kusy 

látky, které sloužili jako šaty a kusy vlny jako vlasy. A tadáá! Čarodějnice byla ho-

tová. 

Bára Lisá, 9. A 

Bára Lisá, 9. A 
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Preventivní programy 

 I letos jsme se aktivně zapojili do spolupráce s Policií ČR konkrétně s nprap. 

Alešem Brendlem v rámci preventivních přednášek.  

 Žáci osmého a devátého ročníku si vyslechli přednášku s názvem Život  

načisto. Cílem bylo seznámit žáky s nebezpečí zneužívání návykových látek. Byli 

upozornění na mylné a chybné právní povědomí občanů v této oblasti. Byli interak-

tivně vtaženi do příběhu, kde se stali pomyslnými členy vyšetřovacího týmu a mu-

seli řešit pro policii běžné situace. 

 Ani žáci šestého a sedmého ročníku nebyli ochuzeni o návštěvu Policie ČR, 

tentokrát se jednalo o Trestní odpovědnost mladistvých. Zde se dozvěděli, jak 

náš právní systém posuzuje trestný čin do věku 18 let a nad touto věkovou hrani-

cí. Žáci byli seznámení i s konkrétními činy, co bylo řešeno jako přestupek a co 

ne. Byly uvedeny příklady trestných činů: krádeže, sprejerství, poškození cizí vě-

ci, ohrožení pod vlivem návykové látky, neposkytnutí první pomoci, ale i šikana, 

ublížení na zdraví, vydírání apod.  

Mgr. Martina Jampílková 

Preventivní přednášky v Policií ČR 

Program Semiramis 

 V letošním roce se opět uskutečnila setkání v 5. A, 6. A, 7. A  

a 8. A lektorkami Centra Semiramis. Nejdříve si žáci museli připomenout pravi-

dla, která jsou spojená s tímto programem (pravidlo důvěry a anonymity, …).  

 Jednotlivá setkání byla zaměřena hlavně na respekt, odlišnosti a správné 

vztahy ve třídním a školním kolektivu. Pozornost se, ale věnovala i jaké nebezpečí 

na ně číhá v rámci kyberprostoru a na co 

si dát pozor. Došlo i na téma závislostního 

chování. 

 Setkání vždy probíhá ve velmi přá-

telské atmosféře a děti si vždy užijí  

i mnoho legrace při různých společných 

aktivitách. 

 

 

Mgr. Martina Jampílková 
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Plavání 

 Od 22. 4. 2022 naši třetáčci a čtvrťáčci začali pravidelně jezdit každý pátek 

na plavecký výcvik do Jičína. Děti celkem čeká 10 lekcí, na které se velice těší. Ně-

kteří z nich  se zdokonalí v plaveckých dovednostech, někteří se naučí plavat. 

Možná se ptáte, proč jezdí čtvrťáčci? Důvod je 

velice prostý. Covidová situace v minulých letech 

způsobila, že děti z této třídy nemohly jezdit  

na plavání. Aby o tuto sportovní aktivitu nepřišly, 

byla jim poskytnuta nabídka v tomto školním  

roce. 

„Mokrý pozdrav“ vám posílají děti ze  

3. a 4. třídy. 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Iveta Malá, Mgr. Stanislava Košková  
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Prezentace středních škol 
 V rámci pracovní výchovy v devátém ročníku pravidelně navštěvujeme burzy 

škol, Úřad práce v Jičíně a do škol si zveme ty střední školy a ta učiliště, kam se 

v minulých letech hlásili naši vycházející žáci. Občas se stává, že prezentovat 

střední školu či učiliště k nám do hodiny přijedou naši bývalí absolventi. Za to 

jsem moc ráda, protože hovoří s žáky otevřeně a připraví je tak na možná úskalí 

budoucího studia. 

 Takto nám zde letos SŠ Trivis prezentovala Nikola Kouřilová. Mezi naše 

další milé hosty patřili Střední škola gastronomie a služeb Nová Paka, kde se tře-

ba děvčata mohou vyučit cukrářkou. Jako první střední škola u nás byla Masary-

kova obchodní akademie Jičín. Odprezentovalo se nám hořické učiliště  

i s éčkovými obory. Mladoboleslavská Maja sice mění svůj název a poukázala  

i na rozšíření o gymnázium, ale zde zaujal především obor kadeřnice, možná i tím, 

že s sebou přivezli vycházející žáky a žákyně, které našim děvčatům upravily vla-

sy.  Stálicí mezi našimi hosty je i učiliště Hlušice, které nyní spadá pod Nový 

Bydžov a zájem z řad našich chlapců je především o obor automechanik. Také nás 

navštívila nedaleká jičínská Spoška, které žákům doporučila možnost intenzivní 

přípravy před přijímacím řízením z českého jazyka a matematiky. A mezi naše již 

stálé a obsazované obory zapadla i Škoda auto. 

 Jak vidíte, nabídka je pestrá. Snažíme se vybírat spravedlivě jak střední 

školy, tak i učiliště, aby každý z žáků mohl odhalit, co by ho tak v budoucnu moh-

lo bavit a případně i živit. 

Mgr. Kateřina Janoušková 

Turnaje v čemkoliv 
Pomalu se stává tradicí, že alespoň jed-

nou v měsíci se koná turnaj v nějakém 

sportu. Oblíbenými jsou turnaje 

v přehazované, ringu, vybíjené, florbalu, 

fotbalu, apod. Scházíme se vždy v pátek v době osobního 

volna po vyučování a někdy se sportovní zápolení protáhne 

do pozdních odpoledních hodin. Jednotlivé týmy se mohou skládat ze žáků různé-

ho věku, od 3. třídy do 9. třídy. Časem se žáci mladší žáci naučili prohrávat se 

ctí, sbírat zkušenosti a radovat se jen ze hry a starší žáci se naučili být ohledu-

plní k mladším, nenechat je vyhrát zadarmo, ale nesnažit se je pokořit za každou 

cenu. Doufáme, že v tomto duchu budeme pokračovat i v příštích letech. 
 

Mgr. Veronika Karešová 
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Víčka pro Ondru 

 Již druhým rokem je naše škola zapojena do projektu 

sběru plastových víček pro Ondru. Největšími sběrači je 

především první stupeň, kterému patří veliké poděkování.  

Díky vám všem je nemocný, ale vždy usměvavý Ondra 

v současné době v Lázních Klimkovice, kde denně trénuje 

své pohybové ústrojí, aby mohl jednou vykročit sám svými 

prvními krůčky. Ve sběru budeme po prázdninách i nadále 

pokračovat, a tím tak pomůžeme Ondrovi v získání příspěv-

ku na další rehabilitaci. Děkujeme. 

V každém víčku je pomoc pro usměvavého Ondru. 

Barbora Černá, DiS. 

Kroužek mechatroniky 
 Tento kroužek podpořil děti a žáky v rozvoji logického myšlení, manuální zruč-

nosti, ale také ve spolupráci s ostatními 

spolužáky. Žáci si v průběhu roku vyzkoušeli 

dle plánků postavit různorodé stavební 

stroje, menší i velké stavby. Viz foto. Od-

polední setkání stavitelů se účastnilo cel-

kem až 20 žáků, kteří si velmi oblíbili indivi-

duální hru se stavebnicí. 

 

Barbora Černá, DiS. 

 V  rámci jarního jarmarku se dne 12. 4. 2022 na zahradě ZŠ Libáň uskutečnil 

první výměnný bazar rostlin. Návštěvníci měli možnost přinést 

nebo odnést si pokojové rostliny, květiny do zahrádky nebo se-

mínka budoucích rostlin. 

 Akce měla úspěch, velký zájem byl o semínka afrikánu  

Vanilla a pokojové květiny. Poděkování patří vyučujícím, rodičům  

i návštěvníkům, kteří přinesli první květiny na zahájení swapu.  
Zbylé rostlinky jsme využili na zvelebení školní zahrady a budovy školy (chodby, tří-

dy). Děkujeme za hojnou účast a těšíme se na další spolupráci.  
Mgr. Jana Betty Hofmanová a Barbora Černá, DiS. 

 

Swap květin, rostlin a semínek 
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Pěstírna 
 Letos na jaře se nám podařilo vytvořit 

z odpadového materiálu, který získala svou snahou 

paní asistentka  Barbora Černá, DiS. vyvýšené záho-

ny a umístit je s pomocí žáků 9. A na pozemek  

u Pěstírny. Záhony byly označeny popiskami a první 

stupeň si je rozdělil. Paní učitelky s dětmi vysadily 

první semínka a sazeničky. Posuďte sami, jak se nám dle fotografií zahradničení 

daří. Poděkování patří nejen pomocníkům  

z 9. A, dětem z 1. stupně a praktické škole, 

vyučujícím, ale zejména městu Libáň za fi-

nanční podporu, firmám autodoprava Balcar, 

Čermák a technickým službám za pomoc, do-

pravu truhlíků a hlíny.  

 V rámci výtvarné výchovy a malování 

v plenéru žáci druhého stupně nakreslili svou 

vizi o rekonstrukci  

a možnostech využití objektu a přilehlého okolí. Z jejich 

nápadů uvádím využití pro: výchovy pracovní a výtvarnou, 

přírodopis. Zcela novou a u žáků se opakující myšlenkou 

bylo využití pro relaxaci, odpočinek, uvolnění. Žákyně  

6. A k tomu navrhla i nový předmět RLV – relaxační vý-

chova. Část žáků také chtěla výuku spojenou s péčí o za-

hradu, jako bývalé pozemky. Pokud by se nám díky grantu 

podařilo učebnu zrekon-

struovat a na přilehlém 

pozemku vytvořit edukativní zahrádku, jsem pře-

svědčena o tom, že by 

vše bylo beze zbytku vy-

užito pro potřeby žáků  

a jejich všestranného 

rozvoje.  

 

 

 

Mgr. Jana Betty Hofmanová  a Barbora Černa, DiS. 
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Školní družina 

 Do školního roku 2021/2022 jsme vstoupili s jedním velkým otazníkem. Nevě-

děli jsme, jak dlouho budeme moci chodit do školy, jaké budou podmínky vzdělávání 

a jak se budeme moci potkávat se spolužáky a kamarády. Naš-

těstí všechno dobře dopadlo, opatření už byla mírnější než 

v předchozím roce, i když stejně nás na chvíli potrápily rouš-

ky a respirátory.  

V září jsme přivítali do svých 

řad kamarády z 1. třídy a při-

blížili jsme jim pravidla a režim školní družiny.  

Letošní „úroda“ prvňáčků byla menší než 

v předchozích letech, a tak 

jsme družinku užívali plnými 

doušky a na každého mrňouska bylo mnohem více času a dostá-

val mnohem více péče a pozornosti i od starších kamarádů.  

 Slavnostní atmosféra byla vytvořena při celodružinových 

soutěžích v recitaci, zpěvu, tance  

a kreslení. Tradiční návštěvy knihovny 

s výměnou knížek probíhaly i v tomto 

roce. Nedílnou součástí kulturního vyži-

tí ve družince byl i karnevalový rej. 

 Jednou z hlavních 

událostí bylo období adven-

tu a čekání na Ježíška. Bo-

hatá nadílka ukončila ne-

zvyklý kalendářní rok. 

 Další neméně důležitou událostí byl veliko-

noční týden ve znamení českých zvyků a tradic. 

Novinkou byla velikonoční hra na zahradě s plněním úkolů. Děti pomáhaly zajíčkovi 

Ušáčkovi najít všechna ztracená vajíčka. 

Tradiční akce „Malování  

na asfalt“ otevřela bránu do léta  

a byla zpestřena pozdravem  

do Anglie. 

 

 

Zpravodajství školní družiny jasně – stručně – přehledně 
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 V průběhu celého roku se realizovaly 

výtvarné a pracovní dílny. Klasickými i netradič-

ními metodami děti tvořily dle vlastní fantazie  

i námětových předloh.        

 Magickým tématem byly čarodějnické vý-

tvarné a tvořivé dílničky.  

 Příjemného počasí jsme plně využívali pro 

realizaci Sportovně – herního odpoledne na za-

hradě školy.  

 Během celého školního roku jsme chodili na vycházky městem. Trávili jsme 

mnoho času na dětských hřištích, multifunkčním sportovišti a na školní zahradě. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Sportovní život ve družině obohatily hokejové a fotbalové turnaje. Vyzkou-

šeli jsme si atmosféru zimních olympijských her a prožívali 

jsme Mistrovství světa v ledním hokeji.   
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 A když už jsme měli vše splněno, užívali jsme si vytouženého „volňáska“ a dá-

vali jsme zabrat společenským hrám, stavebnicím, zejména nejoblíbenější kaple. 

Ježíšek nám do naší sbírky nadělil i novou autodráhu.  

 

 Přehled nejdůležitějšího dění ve školní družině je u konce. Další fotografie 

poukazující na činnost ŠD naleznete na webových stránkách školy v galerii školní 

družiny.  

                                                                                

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vychovatelky: Alena Kocourková 

Bc. Jitka Králová, DiS.   
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V hustém lese pod jehličím, schovává se potichu, 
lesní skřítek jménem Kolous, je vždy plný ostychu. 

 
V noci spinká pod peřinkou, šitou z lučních kvítků, 

pod hlavičkou polštář z mechu, toť postýlka skřítků. 
 

Ráno nejdřív zkontroluje všechna lesní zvířátka, 
červenou pak rychle natře, muchomůrčí děťátka. 

 
Pak ošetří všechny stromy, jehličnany ba i buky, 

šišky přitom tajně hází, na nezbedné holky, kluky. 
 

Houbám také přilepuje, ukopnuté kloboučky, 
někdy se však nezachrání, to pak bývá smutňoučký. 

 
Když se skřítek Kolous hněvá, tak hlasitě hartusí, 
slyšet je však jako děda, když si brblá pod vousy. 

 
Jak má všechno uděláno, posílí se malinou, 

a pak může do pelíšku, pomazlit se s peřinou. 
 

Všímejte si kapek rosy, choďte tiše po lese, 
možná uvidíte skřítka, možná zrovna Kolouse. 

 
 
 
 22. září skončilo zlaté léto a začal veselý pod-

zim. Je to den podzimní rovnodennosti, kdy den je 

stejně dlouhý jako noc.  Každý další den je o kousí-

ček kratší a noc o kousíček delší. Sluníčko méně 

hřeje, ochlazuje se a příroda se chystá ke spánku. 

Předtím než usne pod bílou peřinou sněhu  však za-

září ohňostrojem barev.  

 S příchodem podzimu se objevuje skřítek Pod-

zimníček, který dohlíží na to, aby se příroda pořád-

ně připravila na podzim. Nikdo ale neví, jak přesně 

vypadá, proto jsme rodiče s dětmi naší mateřské školky požádali, aby zapojili  

do vyhlášené soutěže svou fantazii a pokusili se Podzimníčka vyrobit z přírodních 

materiálů, které jsou kolem nás. (šišky, dýně, kaštany, listí, šípky aj.) 

Nastaly dny, kdy rodiče s dětmi vyrazili do nedalekého lesa nebo na své zahrady 

a hledali, co by se jim k výrobě skřítka hodilo. V některé rodině se zapojili všich-

ni. Tatínkové nařezali kmenty stromů, větve, maminky si vzaly na pomoc tavné 

pistole a děti jim nosily potřebný přírodní materiál. 

 

Mateřská škola 
Skřítek v lese 
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 Hotové skřítky Podzimníčky nám přinesli, 

někteří i dovezli na kolečku, jelikož byly těžcí  

a děti by je neunesly. Do soutěže se zapojila 

většina rodičů! Všichni skřítkové nám dělali ra-

dost na zahradě naší mateřské školy, a pokud 

někdo nevěřil, mohl se přijít podívat a na vlast-

ní oči se přesvědčit, jak jsou „naši“ rodiče ši-

kovní.  Děti si odnesly diplom a sladkou odměnu. 

Všem zúčastněným patří velká pochvala.  

.   

Lyžařský výcvik 

Na horách teď návštěvníky spousta sněhu volá: 
„Obout lyže! Hlavně přilby! Zdar sjezdovkám! 

Hola! Hola!“ 
 

 Zima je nádherné roční období, které dětem umí při-

pravit spoustu krásných a hlavně veselých zážitků, protože 

se sněhem se dá užít kopec legrace. Ve školce si s dětmi  

o zimě povídáme, provádíme jednoduché pokusy se sněhem, 

nezapomínáme na zimní sporty, které k zimě neodmyslitel-

ně patří. A protože se blížila zimní olympiáda, povídali jsme 

si i o ní. 

 Po dvouleté pauze způsobené zhoršenou epidemiolo-

gickou situací a uzavřením Ski-areálů, jsme mohli opět le-

tos uskutečnit lyžařský kurz v termínu 31. 1. - 4. 2. 2022. 

Vyrazili jsme s 15 statečnými „lyžaři“ do Ski-areálu Kozákov u Semil. Tato zimní 

akce je pro nás organizačně náročnější, ale za nadšené úsměvy dětí to stojí. První 

den kurzu si zkušení instruktoři rozdělili děti do skupin podle schopností na začá-

tečníky a pokročilé a začalo to pravé lyžování.  

 Děti, které již lyžovaly se zdokonalovaly a brzy jezdily na vleku. V družstvu 

začátečníků se děti snažily nejprve ovládat jednu lyži. Začátky nebyly jednoduché, 

pádů bylo nepočítaně, a i vstávání opět do stoje byl výkon. Zejména pro děti, které 

stály na lyžích poprvé. Pozvolna se seznamovaly s lyžařským uměním, ale se znatel-

nými pokroky na mírném svahu. Další dny už byly děti schopné vyjet alespoň do po-

loviny kopce a sjet dolů. Děti strávily denně 2 hodiny intenzivním lyžováním, které 

bylo proloženo přestávkou na svačinu a teplý čaj. Lyžování se jim moc líbilo i proto, 

že u nás sníh nebyl a zimních radovánek si moc neužily.  
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 Lyžařský kurz nám rychle ubíhal a nastal poslední den lyžování, na který byli 

pozváni i rodiče. Při závěrečném sjezdu ze svahu ze sebe děti vydaly, co mohly. 

Na ukončení závodů bylo slavnostní vyhlášení a ocenění všech závodníků. Malí lyža-

ři si odnášeli i spoustu zážitků a mnoho nových poznatků. Na jejich tvářích byl vi-

dět smích a to je pro všechny ta nejkrásnější odměna.  

Setkání v Bystřici 

 Dne 28. dubna 2022 se na zahradě mateřské školy v Bystřici konala akce 

„Setkání budoucích spolužáků“. Na pozvání paní ředitelky Ivy Malé jsme se 

s našimi předškoláky zúčastnili sportovně – vědomostního dopoledne a s námi také 

děti ze školky Veliš. Akce byla zahájena slavnostním nástupem a seznámením pří-

tomných dětí a učitelek. Společným tancováním se děti zbavily ostychu a poté se 

mohlo se začít soutěžit. Aby se děti lépe poznaly, rozdělily si je paní učitelky  

do družstev, kde byly vždy společně děti ze tří školek. Na zahradě byla nachysta-

ná různá stanoviště a připravené úkoly. Děti soutěže bavily a snažily se dosáhnout 

co nejlepších výsledků. Počasí nám přálo a tak bylo na zahradě veselo. Předškoláci 

si užívali příjemné sportovně - vědomostní dopoledne a ukázali nám, co už umí. Há-

zení na cíl, chůzi po lávce, skok daleký do písku, kop na bránu, chůzi s královskou 

korunou, běh přes překážky a také relaxační cvičení jógy. Vědomostní soutěže dě-

ti velmi zaujaly. Děti skládaly puzzle, přiřazovaly míče různých druhů, ke kterému 

sportu patří, vyhledávaly obrázky, které sporty provozujeme v létě nebo zimě, se-

stavovaly olympijské kruhy … Po splnění každého úkolu děti získaly razítko na me-

daile a kontrolovaly, které stanoviště jim ještě chybí. Podle radosti a nadšení 

všech dětí se toto dopoledne povedlo. V úžasné atmosféře byly vidět krásné výko-

ny a spoustu radosti z pohybu a také setkání s ostatními „sportovci“. Po skončení 

si všechny děti odnesly diplomy, medaile a pohár, který máme vystavený ve školce. 

Děkujeme za pozvání a budeme se těšit na další spolupráci a společné akce.  

Kolektiv učitelek MŠ 
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Přehled akcí ZŠ 
DUBEN 
 
Kulturní program Forest Gump  
Výstava Jičín T1A, T9A 
Planetárium HK T5A, T6A 
Zápis do první třídy 
Jarní jarmark 
Eko týden 
Sběr papíru 
Divadlo p. Procházka 
Plavání T3A, T4A 
Mc Donalds cup žáci 1. – 3. tříd 
Dopravní hřiště T4A 
Mc Donalds cup žáci 4. – 5. tříd  

KVĚTEN 

Sportovní program Mgr. J. Váňa 
Čarodějnické olympijské hry 
Veselá básnička 
Zájezd do Anglie 
Dopravní soutěž mladých cyklistů – okresní 
kolo Jičín 
Den bláznivých ponožek 
Český den proti rakovině 
Poznávačka rostlin a živočichů 
Den „bez tašek“ 
Libáňský slavíček 
Plackohraní 

ČERVEN 

Pyžamový den 
Absolventi 2021 – sraz 
Poděbrady – školní výlet 
IQ Park – školní výlet 
Den dětí 
Cyklovýlet Bučice 
Hop Aréna Liberec – školní výlet  
Jičín – školní výlet  
Praha – školní výlet 
Jedličkův ústav – exkurze 
Farma Košík 
Úřad práce – exkurze 
Malá Skála – školní výlet 
Divadelní představení Červená karkulka 
Stanování a spaní ve škole 

ZÁŘÍ 
 
Začátek školního roku 
výlet ZOO Dvůr Králové T1P, T2A, T3A 
Štafetový běh 
Cyklovýlet pro žáky 6. – 9.A 
 
ŘÍJEN 
 
Dopravní hřiště T4A 
Hvězdárna JC T1P a T3A 
Poznávačka rostlin a živočichů 
Hvězdárna JC T5A 
Divadlo HK – Kytice 
Hvězdárna JC T2A 
Spaní ve škole T6A 
Hvězdárna JC T4A 
Přírodovědný klokan 
Nástěnka do domova seniorů 
Haloween 
 
LISTOPAD 
 
Příběhy našich sousedů 
Střední školy  
Život načisto T8A a T9A 
Semiramis T5A a T8A 
 
PROSINEC 
 
Pečení 1A 
Vánoční naladění ve třídách 
 
LEDEN 
 
Semiramis 6A a 7A 
přednáška Prevence T7A a T6A 
Teplákový den 
Lyžařský výcvik 1 
 
ÚNOR 
 
Archiv Jičín 
Lyžařský výcvik 2 
Týden netradičních barev 
 
BŘEZEN 
 
Recyklohraní 
Matematický klokan 
Odznak všestrannosti 
Badatelé ze 7.A výjezd do Jičína 
Divadelní představení v MŠ 
Retro den 
Týden s rodilým mluvčím 
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Přehled akcí MŠ 

ZÁŘÍ 
 
Zahájení školního roku „Veselé Zpívání 
a muzicírování “- společná akce 
Informativní schůzka pro rodiče nově 
přijatých dětí 
 
ŘÍJEN 
 
Zahájení činnosti zájmových kroužků 
Loutková pohádka O princezně Rozma-
řilce 
Oslava Halloweenu 
Soutěž pro rodiče „ Skřítek Podzimní-
ček“- společné domácí tvoření 
Putování za veverkou, plnění úkolů v 
přírodě 
 
LISTOPAD 
 
Pohádka O mlsné opičce 
Příprava na zimní svátky 
 
 
PROSINEC 
 
 „Čertovinky“ v MŠ spojené 
s návštěvou Mikuláše a nadílkou 
Vánoční fotografování dětí 
Posezení u stromečku, ochutnávka 
cukroví 
Děti přišly popřát vánoční svátky do 
základní školy a na Městský úřad 
v Libáni 
 
LEDEN 
 
 Oslava Tři krále 
 
ÚNOR 
 
oslava Valentýna – barevný týden 
Lyžařský kurz ski - areál Kozákov u 
Semil 
Dětský karneval v MŠ 
Berušková diskotéka 
 
 

BŘEZEN 
  

Vynášení Morany – Loučení se zimou 
(společná akce se ZŠ) 
Plavecký kurz (Aqua Centrum Jičín) 
návštěva knihovny Libáň – beseda 
s paní knihovnicí 

 
 
DUBEN 
 
Plavecký kurz (Aqua Centrum Jičín) 
Velikonoce 
děti přišly popřát Veselé Velikonoce 
do základní školy a na Městský úřad v 
Libáni 
Den Země 
Zápis do 1. třídy ZŠ 
Dopravní dopoledne -  soutěž na ko-
lech 
Setkání budoucích školáků v MŠ Bys-
třice 
Čarodějnický rej – soutěžní dopoledne 
a procházka městem v maskách 
 
KVĚTEN 
 
oslava - Den matek 
Zápis do MŠ na školní rok 2022- 23 
 
ČERVEN 
 
oslava Dne dětí na zahradě -  sportov-
ní disciplíny, diskotéka 
návštěva 1. třídy ZŠ Libáň 
návštěva družiny ZŠ Libáň 
Školní výlet ZOO Chleby 
Slavnostní rozloučení s předškoláky 
na zahradě MŠ 
Fotografování dětí na tablo a společ-
né fotografování na závěr školního ro-
ku 
Spaní ve školce 
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Fotografie tříd 

1. A 

2. A 
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3. A 

4. A 
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5. A 

6. A 
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7. A 

8. A 
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9. A 

1. P 
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Pedagogický sbor 

1. A + 9. A 
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Přehled přijatých na SŠ 
9.A Třídní učitel: Mgr. Jana Betty Hofmanová 

Jméno Obor Přijat na školu 

Holec Ondřej Strojírenství Vyšší odborná škola a Střední průmyslová škola,  
Jičín 

Homérová Marie Praktická sestra Střední zdravotnická škola a Vyšší odborná škola 
zdravotnická, Mladá Boleslav 

Horák David Obchodní akade-
mie 

Masarykova obchodní akademie Jičín 

Kejzral Lukáš Informační tech-
nologie 

Vyšší odborná škola a Střední průmyslová škola,  
Jičín 

Kršková Tereza Prodavač SŠ služeb, obchodu a gastronomie, Hradec Králové 

Linhart Michal 
Mechanik opravář 
motorových vozi-

del 
Střední škola technická a řemeslná, Nový Bydžov 

Linhartová Veroni-
ka 

Zemědělské práce Střední škola řemesel a Základní škola Hořice 

Lisá Barbora 
Veřejnoprávní čin-

nost SŠ právní – Právní akademie, s. r. o. Liberec 

Lisá Tereza Kosmetické služby 
Boleslavská soukromá SŠ a ZŠ, s. r. o.,  

Mladá Boleslav 
  

Majdlová Veronika Veřejnoprávní čin-
nost 

SOŠ a SOU Mladá Boleslav 

Maslo Marcel   Nikam se nehlásí 

Nyplová Tereza Všeobecné gymná-
zium 

Gymnázium Dr. Josefa Pekaře, Mladá Boleslav 

Sedlatá Karolína Aplikovaná chemie SPŠ a SOŠ Dvůr Králové na d Labem 

Skřivanová Sabina Obchodní akade-
mie 

Masarykova obchodní akademie Jičín 

Svobodový Kristýna Kosmetické služby SŠ služeb, obchodu a gastronomie, Hradec Králové 

Šťovíček Ondřej Technické lyceum SOŠ a SOU Mladá Boleslav 

Tobořik Matěj 
Elektromechanik 

pro zařízení a pří-
stroje 

SPŠ , SOŠ a SOU Hradec Králové 

Urban Lukáš Elektrikář SOŠ a SOU Mladá Boleslav 

Veselý Jan Informační tech-
nologie 

Vyšší odborná škola a Střední průmyslová škola,  
Jičín 

Hesová Linda Kadeřnice 
Boleslavská soukromá SŠ a ZŠ, s. r. o.,  

Mladá Boleslav 
  

Alexandrovska An-
na 

Zahradnictví Zahradnická škola Kopidlno 

Bilokhvostenko Dia-
na 
  

Zahradnictví Zahradnická škola Kopidlno 

Minaieva Karolina Zahradnictví Zahradnická škola Kopidlno 
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Tablo 9. A 



 

Základní škola a Mateřská škola Libáň, okres Jičín 

Školní 11, 507 23 LIBÁŇ 

+420 493 598 626 

www.zs-liban.cz 


